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pictures themselves, 

THE COURT: All of the pictures?, 

,MR. UNARM: Yes, your Honor, just the pictures. 

THE COURT: Any objections? 

R. BUGLIOSI: No objection. 

THE COURT: It will be received. 

ER. UNARM: Now, I offer, your Honor, at this time 

into evidence what has been marked for identification as 

Exhibit No. P-CG as the Volkswagen bus. 

I offer that into evidence, just the pictures. 

T COURT: Any objection? 

MR. BUGLIOSI: No objection. 

THE COURT: It will be received. 

MR. BUGLIOSI: No objection. 	"..• 

THE COURT: —It will be received. ,- 

M. KAMER:: .1 offer into evidence the three 

pictures of the white vehicl 

"Well, I donlebelieve that this has yet been 

corked, your Honor, so may it be marked next in order? 

TEE COURT: P--II for identification. 

MR. UNARM P-II, your Honor? 

THE COURT: Yes., 

10k. RANABEK: May 1 then offer it into evidence and 

not just for identification? 

THE COURT: Any objection? 

ER. BUGLIOSI: No objection. 
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TIM COURT: It will be received. 
BY I. KANAREK: 

3 	 Now, Miss Van Houten,- directing your attention 

4 
	

then to the time 

What was the duration of time that you 

that elapsed between the time that Linda Kasabian first 

7 	participated in conversations pertaining to how to get 

Bobby Beausoleil out of jail until the time came about where 

you ended up in the La Bianca home. 

10 
	

What was that duration of time? 

11 	 A 	"You know the dates, I dont know the dates. 

My question is just for your estimate of hag 

13 	many days? 

I have no idea. From the tiMe Bobby got 
15 	arrested until they took place, that is. how long it was 
6 	between the conversations. 

17 	 Can you give us your best„gstimate of that? 
18 	

No, I cannot. 
19 	

Do you know how many days it was?. 
20 

	

	
I don't know how many days it was, months, 

weeks, nothing about it. 

I don't know time. 

And would you state, please, about how many 
24 

such conversations occurred? 

I couldn't tell you that either, how many 

• particular situations with Linda Kasabian occurred. 
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12 

13 • 

16 

17 

13 

19 

21 

"22 

23 

24 

25 

24 

After Bobby Beausoleil was taken until this 

night? 2 

3 

4 

Yeah, I could not tell you. 

Now, I have another picture I would like to 

show you, this is what has been marked People's 261. 

6 

	

	 KANATZF,..: Nay I approach the witness, your Honor? 

TEE COURT: You. may. 

8 	By MR. gANAREK: 

I show you People's 261, 'would you tell. u 

nave you seen what is pictured in that picture 

before in your lifetime? 

	

A 	I have only seen this picture. 

In other words, you have never seen what is 

pictured here at .  the Spahn  Ranch? 

	

A 	Never. 

I done t know anyone who ltlitgts in Spahnls Ranch 

that vas on a trip like than, to -write-  stuff like that. 

And kcleaned that trailer many times, and I 

never saw it. 

And when you say 'that trailer," are you 

referring to the trailer that Juan Flynn lived in? 

Both trailers. 

And when you say both trailers, did Juan Flynn 

live in. more than one trailer? 

	

A 	Juan Flynn didn't even life in a trailer when 

I was there. 
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He and Johnny shard a trailer. 

By that you mean Johnny Swartz? 

A 	Yes. 

Now, directing your attention to this picture. 

when you say you don't know anyone at the Spahn 

Ranch. that could have been on that kind of a trip, 

what do you mean by that? 

The Only thing that was ever wrote down in 

3 

4 

5 

6 

7 

8 

9 

15 

16 . 

17 

18 

words was when Ouish and I painted the Reiter Skelter jug. 

We did not go around putting peace signs all 

over things. l know I didn't. 

And our idea at the ranch was not to make it 

look like a hippie place. That is like a show,to show 

somebody you are a hippie. 	 e 

That wasn't -- at the ranch we were cowboys 

and cowgirls and whatever you :wished to be, but we did 
Ttoi. 

not make our houses like freaks, you ,,pct, freak walk in 

movies. 

10 

11 

12 

19 

20 

21 

22 

23 

24 

26 
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Now, this expression here, "One, two, three, 

four, five, six, seven, all good children go to heaven." 

You have seen that on this picture; right? 

Yes, i saw it. 

4 	Is that part of what you call a trip that you 

don't know who participated in? Is that right? 

That was on a Beatle album, after we had been 

in the desert and left Spahn's Ranch, and the only people 

left at the ranch were cowboys. 

4 	Would you consider Juan Flynn to be a cowboy? 

Sure. 

4 	Now, this term helter shelter. You say that 

there was .a nightclub at the .paten Ranch called Halter 

 

3 

7 

10 

11 

12 

13 

   

   

Shelter? 

   

      

  

A. 	That is what I called it. Other people may have 

had different names for it. Maybe they didn't even have a 

 

  

name for it. 

   

  

1 called it the Helter Shelter Nightclub. 

4 	In other words, before this lawsuit ever came 

 

20- 

  

into existence 

   

•21 

22 

23 

24. 

25 

26 

  

A. 	What lawsuit? 

4 	The lawsuit that we are in right now before Judge 

Older here. 

A. 	Yes. 

You called that nightclub the Heater Shelter 

Nightclub; is that correct? 

 

    

	4••••••••••••••••••• nil.m..nm•••••1• ••••••••••••••.•,. 
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Yes. 

4 	And to your knowledge, did')anyone else call 

it the Helter Skelter Nightclub? 

Could have been. I don't pay attention to 

what other people say. 

4 	Well, then, directing your attention to this 

night the night that you left and ended up at the La Bianca 

residence, when you got into that car what was your 

intent? What was your purpose when you got into that car 

that night? 

To go for a ride. 

And your purpose was to go for a ride with the 

other people in the cars right? 

That is what was happening. IAlen't know if 

it was a purpose or not. 	
4- 

And on that occasions, while the car was being 

driven, before it came to a stop, befoggeAt stopped where it 

did come to a stopjlear Harold True's home, what was said-

in the automobile? 

Mr. Kanarek, I have stated in this courtroom 

many times that i don't remember exact' conversation. 

Can you give us the substance of any conver-

sation? 

No. 

Half the time when we drive in the city, nobody 

spoke a word. Everybody was looking, looking as we drove 
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by, looking at the streets, looking at the lights, looking 

at the buildings. 

What is there to talk about? 

And when that automobile came to a stop in front 

of Harold True's home, or what you -- well, let me withdraw 

that and ask you: Had you ever been to Harold True's before? 

L. 	No. 

In your life? 

A. 	Not that I know of. 

4 	!hen that car was stopped in front of Harold 

TrUefs, Linda Kasabian was driving the car; is that 

correct? 

A. 	Yes. 

And she decided to stop the earl, as far as you 

know; is that correct? 

Ar 	The car stopped and .she wastriVing. 

Did anybody tell her to step-the car there? 

A. Not that I know of. 

Now, on that night, you were under the influence 

of LSD; is that correct? 

I had taken some acid. 

How long before you left the Spahn Hanch that 

night? 

A. 	I don't know how -long. I took It with Patricia 

in the early afternoon. 

I see. 

3 

8 

-9 

10 

11 

12 

13 

15 

- 16 

17 

18 

19 

20 

21 

22 

23 

24 

25 

26 
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10 

11 

12 

13 

• 
15 

16 

17- 

18 

10 

20 

21 

22 

23 

24 

25 

26 

25,i39 

And how much acid did you take -- had you taken? 

don't recal exactly. 

Usually when 1 take acid, it comes like in a 

little tiny saccharin tablet, and you just drop the 

saccharin tablet. 

You took a couple of saccharin tablets? 

No, 1 didn't take a couple. You usually take 

one.. 

4 	I see. 

Now, what was your Mate of mind, what was your 

state of Mind, Miss Van Houten, as to how much acid you 

had taken that night -- in the afternoon, before you left? 

L 	One tablet. 

One tablet? 

Yes. 

v,„ 
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. 	4 

7 

8 

9 

10 

12 

13 

14 

• 

16 

17 

18 

19 

5 

11 

24 

25 

26 

And vas-  the tablet of a particular brand? 

A 	I don't recall. 

Q 	Was it like what you call White Sunshine or 

White Lightning? 

A 	There are different kinds, but Ht. Kanarek, the 

was over a year and a half ago. I don't remember what 

kind I took. 

Well, did you classify different acid in 

different kinds of ways, iss Van Houten? 

A 	Usually the smaller the tab, the stronger they 

are. 

Q 	Good things come in small packages? Is that 

the way it works? 

A 	I suppose so. 	 7 

a 	Now, did you use the term whge Lightning or 

Sunshine? 

A 	Those were different TIMEPS# Purple Haze. 

They have got all kinds 92_different names oa 

the different kinds of acid. 

Would. you remember as to the name or the type 

of pill that you took that night? 

A 	I won't remember because Ild be guessing. 

see. 

Could you guess for us, please? 

A 	No, I moult. 

Okay. 

20- 

21. 

22  

f, 

84411016:. 
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A 	That is 	right. 

Can you guess up here? 

You can't guess up here. 

THE COURT: All right. That is enough. Wait for 

the question. 

BY MR. UNARM 

Now, of course, you have never analyzed any 

acid, any LSD, or anything like that; right? 

What do you mean analyze? 

Well, you are not a chemist, are you? 

A 	No, I never did. 

Or a pharmacist or a pharmacologist; right? 

A 	No. 

So when you take a tab of 4=0, you take it 

at face value, based upon what somebody else tells you, 

right, as to how strong it is? 

A 	Acid is acid. 

If somebody fiends it to you, you take it; and 

you judge for yourself if it is a good trip or a bad 

trip. 

Q. 	Have you had bad trips? 

A 	No. 

You never had a bum trip in your life? 

A 	I don't know what a bumitrip is. 

Noe, does the term 200 micrograms mean anything 

to you? 
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Have you ever heaid that kind of an expression 

associated with one tab CI acid? 

A 	I have heard 500. 

You have heard 500 micrograms? 

A 	Yes. 

41 	In your mind, do all tabs of acid have the Same 

potency? 

No, they dont t, to my mind. 

Well, then, from time to time you have taken 

tabs of acid that, as far as your mindlwas concerned, 

were different potencies; is that right? 

A 	Yes. 

Would 500 micrograms of acid be a lame dose, 

as far as you were concerned? 

A 	They say every tab‘ has that. 

I dontt know, Mt. Kanarek. 	tab of acid is 
N RYA 

a tab of acid. 

I see. 

So, your state of mind is that every time you 

took a tab,  of acid, you took about 500 micrograms? Is 

that what your thinking is? Is that right? 

THE COURT: What is the relevance of that, Mt. Ranarek 

NPR. KANAREK: Lela, if we may approach the bench, 

I will explain. 

THE COURT: If she has personal knowledge, that is 

one thing, but if you are asking for speculation, that 
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XBE COURT: Very well. 

4 
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is something else. 

MR. KANAREK: Well, on the street, so to speak, 

among the people, among the people who take acid, is there 

a general reputation associated with the potency of a 

tab of acid? 

Do you people generally say that a tab of 

acid contains 500 micrograms of actual acid? 

MR. KEIT}i: I object to the question. 

TEE COURT: It is ambiguous. 

ER. KANAREK: May we approach the bench? 

TEE COURT: It is also irrelevant. 

MR. KANAREK: Hay we approach the bench, your Honor? 

TEE COURT: Ask. your -nemt question. 

MR. KANAREK: Your Honor, I have anritber reason for 
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(Whereupon;  all counsel approach the bench and 

the following proceedings occur at the. bench outside the 

hearing of tne jury:)' 

THE COURT: Yes? 

MR. KANAREK: Yes, your Honor. 

Out of courtesy to Judge Choate, Judge Choate 

asked that we return to his courtroom. 

So, although I believe what we are returning 

for, there is no jurisdiction or any legal basis for it, 

out of courtesy to him, he is a Superior Court Judge, I ask 

that we adjourn at this time. 

He has asked that I return. 

THE COURT: I haven't the faintest iuea what you 

are talking about, Mr. Kanarek. Let's get to the point. 

Do you have an appearance now in Judge Choate's 

court? Is that what you are saying? 

MR. KANAREK: Yes, your-donor. 

THE COURT: ,What kind of an appearance? For what? 

I.don't know anything about it. 

MR. KANAREK: Your Honor, it has to do in connection 

with the Shay-Hinman matter. 

THE COURT: What about it? What is the nature of the 

appearance? 

MR. KANAREK: The nature of the appearance has to do 

with my representing Mr. Manson. 

THE COURT: Are you telling me that there is a matter 
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3 

7 

pn his calendar now? 

MR. KANAREK: He set it. 

THE COURT: Requiring your presence? 

MR. KANAREK: Yea, He set it. 

THE COURT: In Department 106? 

MR. KANAREK: Yes. 

MR. KAY: It is my understanding that Judge Choate 

said that he was going to decide at 4:0o o'clock whether or 

not he would allow Mr. Kanarek to represent Mr. Manson. 

MR. BUGLIOSI: How could he arbitrarily set it at 

4:oo o'clock when we are in trial here and he hasn't even 

contacted Judge Older? 

THE COURT: I don't know anything about it. 

MR. SHINN: I was there and he did order us to come 

back at 4;00 o'clock. 

THE COURT: We will go until 4:15 And then you can So 

over there. 

I don't know anything about it. 

MR. KAY: One' point. 

I noticed in the past 20 minutes that Mr. £4anson 

evidently has some thongs that are exhibits in the case in 

front of him and he appears to be trying to mix them up. 

I tried to keep a close eye on him. 

THE COURT: I don't want him handling the exhibits. 

MR. BUULIOSI: Right. 

I told Mr. Darrow about it. 

10 

11 

12 

13 

• 

15 

16 

17 

18 

10 

20 

21 

22 

23 

24 

25 

26 

000114

A R C H I V E S



24„146 

MR. KAY: They are in frokit of him. 

MR. BUOLIOSI: Gene-. Cone up here, please. 

THE COURT: I don't want the defendants handling any 

exhibit. 

Take them away from him. 

MR. FITZGERALD: I will get them. 

THE COURT: We will go until 4:15. 

(Whereupon, all counsel return to their 

respective places at counsel table and the following 

proceedings occur in open court within the presence and 

hearing of the jury:) 

MR. KEITH: Excuse me a moment, your Honor. 

(Mr. Keith approaches the witness and they 

confer.) 

- a  

1 

3 

4 

5 

6 

8 

9 
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BY MR, UNARM: No 4, Miss Van Houten, would you 

say that trying to describe what occurs in your mind and 

what you think about, what happens when you are under acid, 

is sort Of like trying to describe music? 

Would you say that is a -- 

L 	I beg your pardon? What about music? 

Well, if you listen to a record, a musical 

records -- right? 

i. 	Yes. 

You know whether it pleases you or not, you 

know whether it makes you feel - 

A. 	Acid is very pleasing.

-- 

 

4 	Rulat. 

But my question is this: There are some things 

that you just can't describe, words can' describe them; 

right? Like if you listen to a symphony it you listen 
ti 

to one or Beethoven's symphonies, you i.mey say, "I like it," 

"I don't like it," but trying to describe it with words 

almost impossible. 

Is that a fair statement? 

Iguess so. 

or 

is 
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I mean, any kind, of music. 

Do you like symphony? 

A 
	

Sure. 

Q 
	

Do you dig symphony? 

L 
	

Yes. 

Now, if I can ask you to describe in words 

what you hear in a symphony, could you, do it if I asked 

you that? 

I do ask you. Would you describe Deethoveres 

Ninth in words? 

A 	You would have to sing it for me, Mr. Ranorek. 

I don't know it. 

Q, 	I see. 

Okay. 

Well, is it a fair statement, then -- let's 

take what you think and what you see aid what you hear 

 

 

when you are on acid. 

  

 

It is impossible to describe is words; is 

that a fair statement? 

MR. BUGLIOSI: Irrelevant. 

HR. KANA..REIC: I think it is most relevant, your 

Honor)  because the state of mind of -- 

THE COURT: Overruled. 

That will be enough, Mr. Kanarak. 

You may answer. 

THE :WITNESS: Are you telling me it is impossible 
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to do? 	 \ 

HR. RANAREK: No. In this courtroom, what we are 

doing is we are asking questions,. Miss Van Houten. 

THE WITNESS: Okay. 

MR. UNARM And I hope by nothing that I am saying 

am I telling you anything. 

My purpose is merely to ask questions of you. 

=thaw you give the answers. 

TBE WITNESS: Okay. 

BY MR. KANAREK: 

Now, directing your attention to what was 

going on in your mind from the time you took acid that 

afternoon, out  until the time you say you came back to the 

ranch. 

Lou were under acid, you say; right? 

Yes. 

Can you tall us24vhat you as in your mindts 
eye during that period of time? 

Do you know what I mean by "nerd's eye"? 

A 	I know what you mean. 

I already gave my testimony as to what I saw 

and what I remember. 

Well -- 

A 	What do you want? 

You have testified as to what you saw that 

was outside of your body. In other words, things that you 
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saw. You went in and you saw ,the La Biancas. 

  

 

A 
	

On acid you are what you look at. 

Q 
	

Well, when you, take acid, at times, if you 

shut your eyes -- lets say your eyes are not open *MI 

there is no noise around you. You still see and hear 

various things in your mind. 

Is that a fair statement? 

I guess so. 

AU right. 

I am asking right now not what you observed 

external to your body. 

I am telling you, on acid I am what Z look 

 

 

at. 

     

  

I am not thinking anything, and if my eyes 

 

 

are shut, then I am the darkness .behind- -icyeyes. 

 

 

Then I am not what I look at. 

   

  

If that makes any- sense? 

   

  

I can't try to rap it dam*  to try to ma 15e it 

 

 

make sense. 

Well, when you are on acid and your eyes are 

shut, is your mind a complete blank or do you see colors, 

do you see cubes? 

L 
	

There are very pretty patterns behind my 

 

 

closed eyes, there are very pretty things behind them. 
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At a time when you 'aye just sitting still and 

actually there is no noise in the room, you see pretty 

patterns is that right? 

A. 	Mr. Kanarek, it is ridiculous to try to discuss 

it. I cannot explain it to you. 

4 	So, it is a fair statement that as far as 

describing the effect of acid on your mind, let's say, 

when your eyes are closed, you just can't do it, it is 

impossible; is that right? 

I could with another person that has taken acid. 

.4 	And were you able, that night, to communicate 

with Linda Kasablan that night when you were driving from 

the Spahn Ranch to the La Biancas, were you able to communicate 

with her? 

We were communicating. 

Qr 
	How were you communicating? 

A. 	We ware on the same though 1,the same.— 

when you take acid, you become to be of the same tho4ht in 

the one mind with tne group of people. 

And then again, there is what you call a contact 

high, where like if Patricia and I were on acid and no one 

else in the car had even taken it, they would feel it. 

Acid is that way. I have had people walk up to 

me, and I will just say, "You are really loaded on acid." 

And they will go, "Ohl  yea." 

So you become of one thought, whenever there is 

1 
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someone on acid. 

It is a strange thing. I don't know really where 

it comes from,'but it happens. 

We were communicating. I don't know if we 

were talking words, We were all running on the same 

thought. 

just not me and Linda, me and Tex, me and 

Clem, me and Sadie, me and Patricia, me and me. Al]. of us. 

to- - 
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And then you and Linda were on the same thought 

right? 

A 	I believe we were, but you would have to ask 

Linda. 

But you and she, as far as your state of mind 

is concerned, were in the same — were part of the same 

thought that night? 

.A 	You are part of the same thought too. Everybod 

is . 

When. you got tout of the car that night, where 

was Linda? I am speaking in front of the La Bianca home. 

I don't know if she also got in the car by 

then or if she was still, standing outside of the car. 

And directing your attention to Linda 1asabian, 

did you see Linda Kasabien at any particular window at 

the La Bianca home? 

Did you see Linda Kasabian. at. any window -- 

A 	The car window. I never saw her near the La 

Bianca home. I sww her leave the ear and come back. 

Now, I did not see her around the house itself. 

You did, not see Linda in the house? 

A 	No. 

You yourself? 

A 	Nos  I did not. 

And when she left the car, how long was she 
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gone? 

I don't know the exact time. 

She leftthe car, she left with Tex? 

A 	Are you asking me? 

Q 	Yes. 

A 	Yes. 

She and Tex left the car, right? 

A 	Yes. 

Aad this is after they parked the -- after they 

parked the car in front of the Harold True home, right? 

A 	We were parked in front of the home in which 

went into. 

THE COURT: Mt. Kanarek, we will have to adjourn 

a few minutes early. 

Ladies and gentlemen, do not converse with 

anyone or form or express any 	regarding penalty 

until that issue is finally submitted to you. 

The cobrt will adjourn until 9:45 tomorrow 

morning. 

(Whereupon an adjournment was to sea. 
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LOS AUGELES„ CALIFORNIA, TUESDAY, FEBRUARY 23, 1971 

9:55 o'clock 

THE COURT: All parties and counsel and jurors are 

present. 

You may continue your examination, Mr. It:anorak. 

MR. UNARM Thank you, your Honor. 

LESLIE LOUISE VAN'HOUTEN, 

a defendant herein, called as a witness by and in her own 

behalf, having been previously duly sworn, resumed the 

stand and testified further as follows: 

CROSS-EXAMINATION (continued) 

BY .MR. XANAREK: 

Q. 	Miss Van Houten, how do yo ti,  prefer to be 

called, Miss Van Houten? . 

Leslie. 

0, 	Leslie, all right, okay. 

Leslie, you have an X on your forehead. 

Could you tell us why that X is on your fore- 

head? 

A 	Mainly because I sit in here and I see things 

going on and I dont understand. 

It doesntt make -- to ma, justice does not 

run in the same way this courtroom does, and I put the X 
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on my head to show that I don't believe in the same system, 

that the general public believes in. 

Now, you said "mainly. 

You said mainly that is the reason. Is there 

soma other reason, a lesser reason? 

You said mainly in your answer, mainly the 

reason is what you said. 

Is there some other reason or is that just sort 

of like a figure of speech, is that the reason? 

A 	Yeah. 

Now, at some particular point in time you put 

that X on your forehead. Do you remember when you put it 

on your forehead? 

A 	Yeah, the second day of court,- 

And is there some ,reason you did it at that 

particular day? 
	

`'• 

A 	I can't. think of- a reason.' 

Well, you recall that Mr. Manson put the-X 

-OWpart 	do you remember when Mr. Manson put the X on his 

forehead? 

A 	Yeah, the first day. 

Did you put that X on your forehead because 

:Kansan put the X on his forehead? 

A 	I wouldn't say so. 

a 	Well,what was the reason you. did it on the 
second day? 
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24,157 

  

    

 

I didn,t have a reason. I jun did. I was 
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over a whole weekend -- I thought about it during the weeken 

and I did it for the next Monday. 

Nov, some people say, Miss Van Houten, that 

you are on the, witness stand there to clear Mr. Manson. Is 

that the reason you are on the witness stelae 

A 	No. 
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Q 	What is the reason, that you took the stand, tha 

you decided to take the stand? 

I have always considerhd the fact that I vouid 

take the stand. I wouldn't take it on the side of the 

prosecution to get me off like they offered me the 

immunity. I =willing to carry the weight I have, which 

is that I was at that house where that moo= was murdered 

and I had the knife in my hand. 

I accept that, that that is my weight, and I 

am not here to give anybody a lesser weight to carry or a 

heavier weight to carry. I an just here to tell you what 

I have done, and I am ready to be done with, you know, 

whatever is to be done. 

Now, you have stated, Miss Van Houten, that 

you are unhappy 'with what has gone on in the courtroom. 

I didntt say I. was unhappyfwith it. I said I 

don't understand it. 

I see. 

Whails there about it that you don't under- 

stand? 

MR. 4ZITH: I will object to the question. It is 

inaaterial, your Honor. 

`H
r 
 COURT: Sustained. 

NY MR. NARM: 

0116/4 you. say you dontt understand it, Miss 

Van Houten, does that mean, like in schoo4whatever you 
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9 
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did in school, 'whatever you lelrned in school, didn't give 

you any kind of an insight as to harevour courts operate? 

MR. KEITH; Same objection, your Honor. 

THE COURT: Sustained. 

THE WITNESS: I don't understand you, r. Kanarek. 

MR. KAKI K: 	Q 	Well, you have said that -- 

you made some statement concerning the general public, 

about the courts and the general public, and what is going 

on in this courtroom; right? 

Sure. 

All right. 

What. is there that is going on in this court-

room that you don't approve of. 

A 	I.didn't say -- 
HR. KEITR: I will object, your Honor. 

THE WITNESS: -- that I didn't approve or disapprove. 

TBE 

 

COURT Wait fort objecgon. 

MR. KEITH: Assuming facts not in evidence and' 

immaterial. 

THE COURT: Sustained. 

BY MR. UNARM: 

Navy when the prosecution offered you immunity, 
did they tell you why they offered you the immunity, Miss 

Van Houten -- or Leslie? 

MR. KEITH: I think that is assuming facts not in 

evidence. 
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She testified that the police offered her 

immunity. 

TRE COURT: Sustained. 

BY BR. KANAREK: 

Was it, the Police Department that offered you 

immunity, Leslie? 

A 	The LAP homicide. 

Offered you immunity? 

A 	Yes. 

That was Officer Patchett? 

A 	Eo. McGann. 

Officer McGann, the man that you saw in this 

courtroom? 

He has been in here a. coupler-of times. 

 

•••.1.1' 
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4 	And did he tell you why he was offering you 

the immunity? 

41. 	Every time there was a different reason. 

Mainly because they said -- 

MR. BUGLIOSI: That calls for hearsay. 

THE WITNESS: I donit even remember. 

THE COURT: Sustained. 

R. KANAAEK: 4 	Did they tell you that they wanted 

to get Nr. Manson? 

MR. BUGLIOSI: Calls for hearsay. 

THE COURT: Sustained. 

MR. HANAREK: Your Honor, it is offered on state of 

mind of this witness,, your Honor. 

THE COURT: The objection is sustain t. 

BY MR. XAllAREK: What was yoUr state of mind, 

Leslie, as to why they were offering yolkimmunity? 

MR. BUGLIOSI: Calls for a conclUalon. 

THE COURT: Sustained. 

MR. KANAR4X: her state of mind, your Honor, is a fact 

which can be testified to like any fact. 

THE COURT: Sustained. 

BY MR. UNARM Well, you have told us that they 

Offered you a $25,000 reward, Leslie, 
say 

What did they/concerning the $25,000 reward? 

MR. BUGLIOSI: Same 00Jeotion. 

MR. KANAREK: Your Honor, it has been gone into already 
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We are entitled to examine on it. 

THE COURT: Overruled. 

You may answer. 

THE WITH 	You know, they Just said -- I don't 

remember the exact words, but they laid in front of me 

total immunity for anything I ever had done up to this 

point. If I had been involved in the murders, I would be 

cut loose. I would get the 5,000 reward. I would get a 

9oDO to 5:00 job and 24-hour riecurityi 

You know, they just laid the whole thing in 

front of me. 

4 	By MB, 'UNABLE:: And about when was this with 

respect to when you were arrested? How long after you were 

arrested? 

A. 	Well„ we got brought here from Inyo County the 

day before Thanksgiving, and it was before -- between that 

and before the Grand Jury. Sometime that week. I don't ono 

the date. 

before 'that date, or between a day which waa a 

day before Thanksgiving and the time of the Grand Jury 

hearing, which would have been December the 5th, let's 

say is that right? That period of time, in that week? 

A. 	Yee, 
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And over what period of time did they talk to 

you? 

In other words, what was about the total 

duration of time you were in their presence when they 

spoke with you? 

Like he called me down to the Captain's office 

maybe three or four times for a period of maybe a couple of 

hours, and then it got so we were just looking at each 

other and none of us were saying anything because they 

knew I wasn't interested, so they just quit calling me 

down. 

I see, and at this time when you had the 

conversations with Officer McCann, who else was present? 
11  

Sometimes -- I don't know. :- 

I think one of them walke4- in. They all 

looked pretty much the same,,, to me lik4 you know, one 

mould just walk in and say "Do you Fiat some coffee?' 

"Do you want more cake' 

'Do you want a pack of cigarettes?" 

I would tell them sure. And then they would 

walk out. 

Midway that Officer Sartuche? 

A 	I don't know who it was -- ono of them. 

Do you know Officer Sartuche? 

A 	Sure. 

It would have been him. Would it be Officer 
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Patchett? 

A 	It ties one of the ones that vas questioning 

the others, too, about the La Bianca. They questioned me 

about the Tate. 

Q 	Do you know Officer Galindo? Do you remember 

the name, Galindo? 

A 	No, I don't remember names. 

Q 	Do you know the name of the Captain in whose 

office you spoke? 

A 	Sure, Captain Carpenter, 01. 

la 	Was Captain Carpenter there during any of 

these conversations? 

A 	Nobody was there but Detective McGann and 

myself. 

At that time were you repreiented by an 

attorney, between the time 

A 	or my thing ieInyo County, but be was not 

around. 

Now, directing your attention to the passing 

away o the two people at the La Bianca ham2y Mr. and Mks. 

La Bianca. 

Was your motive and intent to start a race 

war in connection, with blacks and whites at the time that 

you Imre stabbingifts. La Bianca? 

A If that had been my intent, I would have done 

a lot more. 
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What do you mean 'by that? 

A 	The thought had never even come into my mind 

that that was to start a war. 

At any time that evening or at any time in your 

lifetime did you plan with Kr. Manson or anyone to go out 

and kill people so it would look like black people bad 

killed -white people, in order to start a race war? 

A 	No. 

q 	Is it a fact that that so-called motive is 
sheer poppycock? 

Do you know what poppycock is? 

ma. OUGLIOSIt A ridiculous question by Mr. Kanarek, 
your Honor. 

THE COURT: Sustained. 

BY MR. MUREX: 

Now, directing your attention then, Leslie, 

to your state of mind, in your thing when you were in 

the automobile that Linda drove and parked, there on 

'averly Drive that night, before you got out of' that 

automobile, what was going on in your mind concerning what 

you were going to do? 

A 	I vasntt thinking about what I was going to 

do, I vas, too busy just being there sitting in that car. 

I dont t think about what 1 an going to do. 

And you did not think that night about what 

you were going to do, is that right? 
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Sure. 

Now, directing your attention, Leslie, to 

the weapon that you used when you struck ?ans. La Bianca, 

where was the place of repose of that -weapon before it 

came into your hand? 

Do you know what I mean by that? 

A 	Bo. 

Had you ever.  seen that weapon before? 

A 	I don't think I would even recognize it if 

I saw it now. I don't know what I used; it was a knife. 

And it waa a knife that came from the La Bianca 

home; is that a fair statement? 

I know I did not go in with a knife, but I 

know I had a knife in my hand. 

So it must have come from ghe home because I 

did not have one. 

You had no knife upon your-  personwhen you 

want into theta Bianca home, is that a fair statement? 

A 	Yes. 

And whatever -- 

Is your state of mind such that you believe 

that whatever knife you used is a kmife that came from 

the La Bianca home? 

Yeah, it was a weak knife. 

By a weak knife, what do you mem? 

A 	Well, it bent. 
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In othar words -- 

It was not like a strong -- like a Buck knife 

is strong. 

And the knife that you used is a knife that 

maybe you would use to -- to cut bread with? 

The same tying like one you would use to cook 

with. 
By weak you mean a very thin blade? 

A 	That is what it seemed to me to be. 

Q, 	The kind of blade that when you put it down 

on its point it would tend to bend easily, is that what 

you are telling. us? 

A 	Yes. 

Naws  directing your attention to your state 

of mind and your thinking, let us sayL  a couple of 

minutes before you actually 4irst stabbed Mrs. La Bianca. 

Mat was going through ypur mind at that time, 
t • 

Leslie? 

I couldn't begin to tell you what was going 

through my mind at that time. I don't know. 
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What woqld be your ;!.tatement as tothe 
I 

'4111, 
 

reason that :rat La Lianca was stabbed by you? 
2 

A. 	The reason? It Just h4pened. 
3 

I could probably think up a whole lot of 
4 

reasons if I wanted to, but it Just happened. 
5 

4 	Well, when you say "think up a lot of reasons,4  
6 

you mean -- 
7 

In other words, you see, you keep askinz me for 
8 

things that you want me to say, but I am not going to say 
9 

them because they were not there. 
10 

4 	Misc Van Houten, I am not -- there is no 
11 

12 
particular thing -- 

	

13 
	 A. 	Then I answered your question. 

411t 	4 	Well -- 

	

15 	
So why go any further? 

	

16 	
4 	Letts make it clear, Miss Van Houten, I am not 

17 asking you any question because I want'any particular 

18 answer. When I ask you a-quostioft I want you to just.,tell 

19 r mc the way it 

Well, I told you. 

	

21 	 4 	All right, then, are you telling us, Miss 

- an Houten, that in fact there was no reason 

It just happened. 

	

24 	4 	When you say it just happened, you. mean -- 

	

2s 	 That is my anzwer, tr,Kanarek, an . you heard 

26 
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All rUht. ow, therefore, at the time when 

you first stabbed Mrs. La Bianca, it gust happened and there 

was no reason for it. 

That is a fair statement, right? 

MR. 	I object to the question as asked and 

answered. 

THE CO WT: Sustained. 

Q 	BY MR, KANAREK: 14QW just before -- just before 

you and Mrs. La Bianca came close together she had a lamp 

in her hand, is that right? 

She had it in her"hand a couple of times. 

And did you take the lamp out of her hands? 

knocked it out. 

And was there some reason you:,knocked the lamp 

out of her hand? -- 

A. 	Because it appeared to me atm was going to . 

strike me with it. 	 24 

. _ 
And so at that instant, no matter what,  happened 

before, the reason that ,you removed this item from her 

hand 4.• 

You see, now you are making up the reason, 

just like I told you -- 

T'a COURT; That will be enou01, Wait for the 

question. 

BY MR. 4ANARLII; Leslie, I am merely asking you 

to tell lue, that is all i am asking you to do, is lust tell 
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Me. 

Well, you are telling me. 

THE COURT: Just a moment. 

TR. KANAREK: No, no, no, I am not. 

3Y MR. KANAREK: Leslie, you can answer the 

question in any way that you Can, that is the correct answer 

That is all I am asking you, Leslie. 

I um not asking you for any particular reason. 

I am asking you merely to tell us what the reason was. 

What was the reason that you took the lamp or 

removed the lamp from the immediate vicinity or from the 

hands of Mrs, La Bianca? 

4. 	I told you why. 

KEITH: Just a minute. Leslie. 

I object on the grounds the question has been 

asked and answered. She said it aopeared)she was point to be 

hit with it. 

THE. COURT: I did not hear the last part, gr. Xeith. 

MR. KEITH: I objected on the grounds the question has 

been asked and answered. She already testified that it 

appeared she was going to be struck with the lamp. 

TEE COURT; Have you answered the question? 

THE WITNESS: I answered it about five minute ago. 

It appeared she was zoinE„ to hit me. 

LY MR. WARM: Now, at this time who was in 

room besides you and. Mrs, La iiianca Leslie? 
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I think Yatricia mitht have been there. 1 am  

not sure. 

And do you know where Tex was at that time? 

A, 	No, I do not. 

ow, have you ever had occasion while you were o 

actually, had actually taken LSD, have you ever had the 

occasion when something happened and you did not know whethe 

it happened or not, whether it in fact happened when the 

LSD was taken? 

If yoU see something happen, it has happened. 

Well, have you ever since you have been taking 

LSD thought something happened and then found out later that 

it did not happen the way you thought it happened while you 

were under LSD? 	 •6. 

I don't understand your question. 

Do you know the difference between a dream and 

something actually happening?' 

While you are dreaming it is real. 

4 	1 agree with you whole.heartedly, Leslie, when. 

you are dreaming it is real, rignt? 

Sure. 

And in your mind while under the influence of 

LSD, if you dreamt it, that you were beind -- that you were 

in danger, you would react accordingly. Is that right? 

It would be real at that time to your mind? 

Yes. 
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And -c!,,4 oqqaelpn 	xou are unaer the innuonat 

of 144,;.,. At is ii *e being in dream Is that correct? 

You a4id that, 
3 

4 

	 4 	I,m asianz you, Leslie, I'm not t;ayinz anythini4. 

5 
	 fru 	I told you 'oorore, 	cannot 4fteribe L61) to youl  

6 
and you keep trying to alve it baek t me. 

I oannot tell you what It is 	Nr. KaAarek, 

8 
	 4 	Uell, Kaye you ever nad a dream when you wore no 

9 

	 LSD, 174411e? 

10 

	 I uzuaily dreal every night I gxt to illeep, 
In 

4 	All x'1; t, now, the thinci.A that you aosithoee 
11 

dreams, are they similar to what you fet1 in your zind whet; 
12 

yO4t art under the illfluence or L.11:0 and not physically aslapT 
13 

IL 	Mr, Nttnarek. taKe a tab of acid.and Gee utgl; it 

15 141110.33, I cannot describe it to yOu4 

16 
	 What you see is what you seek 
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Lou !! 	 -- 'o aro motLi 	ate to 

be sometnini: reailj far ou%,', 

	

ab 	tntre in t i kilta3s6 at=d, 

ia it your tato of niud tat you underotand that theze 

ladies and gentlexaen of the jury -t hoz to hear unat Jou 

have to aay in anawer to question 	ask jou. 

I am not saying anything, Lealiu, It la not tina 

aay, It is what you zay that count ;.1. 

This baligamo depends upon what you zaj, 

not what i say. 

TRE COURT: Ask your next question)  Ar. Kuriarek. 

BY MR. ZANARE4: Do you understama, Leslio? 

A. 	All you ask me iz w or no 	you rill in, 

all the description in your own queotion, 4hi 4 

mind. You just want 40 to sit up h,are and aay: yez 	,to 

yea -- no. 

i am not goino to do that.,;. 

1 don't want you to do that. 

Okay. Then don't auk ms any mone cluv.st,ni 

like that. 

THE COURT: Do you nave any more examination? 

MR. KANAREXt Yes, your Honor. 

TBE COLIhT: Get on with it. 

	

KAAANEK: Q, 	Now, Loelle, x4  qu:r1.;Lion 

would ,you -- and 1 will r 	a qucstion 	f!coon'T, 
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require a yes or no answer 	Would you compare for us what 

you see in your mind when you are on LSD and not physically 

asleep with what you aee in your mind when you are 

dreaming and are physically asleep? 

A. 	There is no comparison and I won't to it. 
4 	All right. 

When you say there is no comparison, what do you 

mean by that? 

You ask me to compare. 1, am telling you I 

caret. 

You can't do that? 

Now, after you left the La aanca home, you 

went back to the Spahn Ranch, is that correct? 

Yee. 

And in going back tO the Spahn Ranch, Leslie, 

you went back with Tex; is that correct?, 

Yes. 

4 	What did you and Tex talk about on the w4 going 

back to the Spahn Ranch? 

Nothing. 

Well, at some time you and Tex and Katie lett 

the La Blanca home; right? 

3. 	Yes. 

4 	Now, in leaving the La Blanca home, did all 

three of you leave together? 

Yes. 

4 	And was ther'e any,conversation between or among 
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the throe of prou wrter you )Ott . tic La ,anca hozo7 

xr there loaa, I don't remember It. 
WhIlt you were 11-4 Wu) La Blanca twine, wkilIe 

poi; were In ti4urv x  Leolle, 	you W144 ony avavercoAtion 

with 'Nix? 

mr. iiararek, If I had x oert.ainly wouldn't 
rezem4er ybat It was. 

Wial. 	can end 	question, Ides110. 

la It true -- tell these ladies and ontienon 

Is It trutt  have 1 sver 41couadec tll case with you otter 

than In Uia -courtroom? 

Oct that X can recall. 

*1I, In fact, Z haven4 t. 

Would you Mina about that fo*a meAont, 

gave,  I ever ispem you Couaernlud Azials case 

°tiler than -- 

You gave ne a couple et agInta ea bolialf of your 

defense, Mier than tiultt  I didn't pay any uttontIon. 

4 	When 414 trrat occur? 

Once or twieo In thls bask. rooa here, you know. 

Just a tlyitla 	4.0ood afternoon4  

Nr. Kanactit.4  

dit$  dits, dit." 

kiotainz '$ Jai I oeger palz a:ay atV,=lation to, 
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In other Words, when we met on occasion 

No, we never talked before. No, we never have. 

So that the people on the jury will know, 

Leslie, on occasion the lawyers and defendants have 

met briefly after court for about five or ten minutes; 

is that correct? 

A 	Yea  

All. right. 

Now, other than that -- 

A 	No, we have never spoken. 

All right. 

Now, at some time, at same point in time, 

you. became aware of Tex in the living room with the man, 

Mr. La Bianca; is that correct? 

A 	Idon,t know if Tex was in the living room. 

I, became aware cif a man 14ying on the floor. 

And 

A 	I don't know where Tex was while I was is 

that house. 

q 	Well, when you left the house, you left with 

Tee 

A 	Tex was there. 

- Oh, wow. In the house I was aware of myself 

and what I was doing. I didalt pay attention to anybody 

else. 

I see. 
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I only have my eyes, and I. see what I see. 

I don't pay attention to what you do or anyone else does 

unlesS it affects me. 

BR. UNARM: I see. 

May I approach the witness, your Honor? 

TEE COURT: You may. 

(Mr. Xanarek approaches the witness.) 

Ey R. SAAREK: 

I show you People's Exhibit 206 and ask you: 

Do you see those words Reiter Skelter that appear to be on 

a refrigerator door? 

A 	lbs. 

C), 	Other than in that picture, have you ever seen 

those words before? 

A 	I might have scanned my eyes across them. 

I don't remember, you know, right now 7recelling tie flash 

of seeing thaa. But I must have seen it there if it_was 

there. 

In the kitchen? 

IL 	Sure. 

Did you enter the kitchen at all yourself? 

A 	I don't remember what I entered and what I 

didn't enter. I was all over the house. 

I see. 

Did you discuss or have you discussed with 

anyone the purpose of why the words helter Skelter were 
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written on this refrigerator? 

I have had lots of people ask me why Reiter 

Skelter was written there. 

And would you tell us why }leiter Skelter was 

written there? 

A 	I don,  t know. !ny number of reasons. 

We listened to the Beatles album. The 

suggestion was in the air. 

Like when a thought comes to you and your 

mind is in a complete one with anything that you do, then 

it is going to come down. It just happens. It comes out. 

You heard Katie testify in court? 

Yes. 	 .„. 
You heard Katie speak about ibis Halter Skelter? 

A 	Yes. 

Has Katie told a  why that was written on the 

refrigerator, why she wrote it on th4'refrigerator? 

A 	I don't think Katie has ever told me why she 

has done anything, you know. Katie does whatever she does. 

I am not going to ask hex why. 

22 

.23 

24 

23 
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Directing your attention to the words "Death 

to pigs" that is on People's -- 

A 	I have seen the picture before, Mr. Kanarek. 

-- People's 204. Right. 

Did Katie tell you why she wrote those words 

on the place that it appears to be? 

A 	No. 

Directing your attention to the word "Rise" 

which is on People's 205. 

Did Katie tell you why that was written *where 

it appears to be? 

A 	No. 

But a couple of times I have thought about why, 

and I figured perhaps because at Gary's tpere had been the 

original writing on the wall. 

Like I say, it is_a thought that goes into the 

air. It gets picked up and it comes,„ back out again. 

But why', or planning it, that doesn't happen. 

And as far as your thinking goes, the place 

that that car stopped was a place chosen by Linda Kasabian? 

A 	See, now you ere saying that. 

I am asking you that. You can answer that yes 

or no. 

A 	I don't know if it was a place chosen by Linda. 

She was driving the car. It stopped in front 

of that house. I don't know if Linda chose it. 
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I don't know if someone else in the car said: 

Why donut wa stop here? 

I could have said: Why don't ue stop here? 

I don t know who chose it. to were one 

thought that night. 

I see. 

There wasn't -- you can't put it on any one 

person, Mt. Kanarek. It doesn't Lelong to one person. 

I understand how you feel, Leslie, but in the 

courtroom, for some strange reason of law, we have to 

segregate what each individual person said, and that is 

the only reason I am asking you. 

A 	And that is why I don't understand you. 

I don't separate in my mind. - 

La other words, in your mind, everyone in that 

car was, as you put it, one that night; right? 

A 	Sure. 

Was there any discussion that night concerning 

Marold True?.  

A 	I never heard his npmo mentioned until ce came 

inside this courtroom. 

Now, after the car stopped, after Linda 

Lesabian stopped that car where she did atop it, did Tex 

get out of the care 

A 	Both of them got cut. 

4 	Who is both of then3 
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A 	Linda and Tex. 

CI 	Linda and Tex? 

A 	Yes. 

Q 	And for some period of time they disappeared 

from your view? 

Yes. 

Linda and, Tex disappeared from your view for 

some period of time? 

Yes. 

For about what period of time? And I know, 

I say this knowing that you don't know too much about time 

and all that. 

A 	Then why do you ask me? 

I don't know. 

Because we went your best estimate, Leslie. Tbs 

is ell we are asking for is your bent estimate. That is 

all. No one here is expecting anything more than just 

the best that you can put out. That is all we ask. 

It didn't seem like a long, long time. It just 

seemed like an amount of time. 

I see. 

May I oak you this: When you are under LSD, 

when you are under the influence of LSD, it there something 

about distance that has a way of becoming greater or lesser 

under the influence of LSU 

By that I mean, if you are under the influence 
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of LSD and loOking 'where I am right no"; , does that 

distance, under the influence o L$D, appear to be the 

same as it does in reality yben yot are not undar the 

influence of LSD? 

1 never measure distance. 

6 

7 

8 
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So you have no way -- 

A 	Things don't become, you know, distorted like 

this, you know. Unless you want it to. 

Is. 

Well, in any event, Linda Kasabian and Tex 

left the car and returned after same period of time, 

the time period you are not aware of; is that right? 

A 	Yes. 

Did both of them than return, or just Linda? 

A 	Linda returned and said that Tex was going to 

stay. 

$o Patricia and I said: Well, we will stay 

too. 

see. 
So, when Linda returned, you didn't know where 

Tex was? 

A 	But I don't know if thatAs a direct quote. 

That is uhAt, you know, -happened. 

Then you Tient into this La Bianca. house. 

Haw did you know to go into the La Bianca 

house? Who directed you there? 

A 	A finger pointed to a driveway. 

And Van pointed to the driveway? 

A 	Must have been Linda. I didn't pay too close 

attention to things. 

At the time you left the home, the La Bianca 
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home, were the three of you together than you left? 

You are telling us that; right? 

I have told you that about five times now. 

All right. 

Now, do you know what street you went to? 

Did you go to some main street to get a ride? 

A 	I don't know any of the streets in that area. 

With wham, or do you know the kind of car it 

was that you got a ride in? 

A 	No. 

Q 	All three of you rode in the same car? 

A 	Yes. 

Q 	I show you a door -- 

May I approach the witness, your Honor? 

THE COURT; Yes. 

(Ni,. Kanarek approaches the witness.) 

BY N. UNARM: 

People's 209, Leslie, and ask you, have you 

seen that door before, do you recall? 

Is that the door in the La Bianca home? 

A 	It could be. I don't know. 

Was that supposed to be the front onc? 

I don't know, Leslie. I am asking you. 

A 	I dottit. know. 

It could be a door -- I mean, it is a door, 

but I don't even hardly recall the house. I really 
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4.4,185 	 
couldnot even hardly tell you what it looked like now. 

4 	When, Leslie, when Was it that you found out the 

names of the people in the La Bianca house? 

When Detective Patchett questioned me in Inyo 

County. 

4 	And that was after you were arrested and 

brought back from Inyo, right? 

That is when I was questioned in Inyo County. 

Oh, you were questioned in Inyo County? 

A. 	Yes. 

4 	And up until that time did you know that anyone 

had passed away in the La Bianca home? 

I loft two people laying there bleeding. 

Right, and you never found, out their names 

until Sergeant .Patchett told them to-you, 4 that right? 

4 	Yes. 

4 	Now, did Sergeant Patchett tell you that the 

main purpose of this investigition was to het Charles Manson.; 

MR. BVGLIOSI! Assumes facts not In evidence, yoUr 

Honor. 

MR. KANAIIEZ: 1 am asking, your Honor. 

MR. BUaLIOSI: Its also hearsay. 

KR. UNARM I am asking. That is the subject matter 

of that -- 

THE COURT: Sustained. 

Q 	BY M.R. KANAREXt Was Charles Manson discussed 
on yourself and Officer Patchett? 

betwe 
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MR. BUG/J:0Si: Same objection, your HOnor. 

R. XANAUK: Your Honor, we ars entitled to 6o into 

this subject matter. 

MR. BUGLIOSI: ilearsay. 

MR. KANAREK: It has to do with her state of mind, 

your Honor, and whatever effect his conversation had upon 

her state of mind. 

THE COURT: The objection is sustained. 

Q 	BY MR. KAUAREK: Would you &lYe us the conver- 

sation between yourself and Sergeant Patchett? 

MR. BUGLIOSI: Calls for hearsay. 

THE COURT: Sustained. 

R. KANAREK: Then, your Honor, may approach the 

bench? 

THE COURT: For what purpose? 

MR. KANARER: To,  make arzument to the Court based upon 

equal protection of the law in tnis cofaitroom. 

After all of the conversation -- 

THE COURT: 	Ask your next question, Mr. Kanarek, 

if you have one. 

BY MR. KAHAREK1 Was Sergeant Patchett the first 

one that spoke to you, Leslie? 

Uh 

4 	The first law enforcement officer that spo4s to 

you? 

A couple -- a while before a couple came up but 
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they just wanted to know, you snow, our real names and thins 

like that. 

He is the first one that questioned me. about any 

homicides where he like gave me his nave and a card in ease 

changed my mind kind of thing. 

4 	1 see. And whtn he spoke with you did he discus 

Mr. Manson with you? 

MR, BUGLIOSI: Calls for hearsay. 

MR. KANAREKI I am askin8 for the subject matter or to 

discussion, on equal protection of tne law, your Honor. 

THE COURT: It is irrelevant. Sustained. 

proceed with your examination, Nr. Kanarek. 

BY R. KANAREK: Well, would you tell us what he 

said when he spoke with you, Leslie? 

MR. BUGLIOSI: Calle for hearsay. 

THE COURT: Don't keep asking theAsame question;  

Mr, Kanarek. 

Do you have any further examination? 

KR. KANABEKi, Yes, your Honor. 

THE COURT: Then proceed, 

BY MR. KANAREK: Who was present, Leslie, at tha 

conversation? 

Detective McGann -- 1 mean not McGann, mean 

Detective Patchett, Detective aartuche, and one other onkl, 

but I don't remember -- he was, you know;  a big guy. 

Mr. Gutierrez, do you know Mr, Gutierrez here? 

000156

A R C H I V E S



Yeah I know him, Out he was not there. He was 

in and out of other rooza all the time. 

He didn't ever talk to me. 

I see. All right you had a conversation at 

that point. 

6 	 When was the next conversation that you had? 

7 	 When was the next conversation that you had 

8 with these police officers or any police officers after that, 

9 	after that first one? 

10 	 Qh, after that first one I think kr. Bugliosi 

11 
	

I don1t know if that was you or not, some cams, and we 

refused to speak to them because that time before they kept 

me in there for hours, and they would not let me outl  and 

they kept telling, me  about, you know, this; and they were 

going to do that and I was the head ringleader of such-and-

such, you know, on and on with all these wild stories. 

I told them no I did not int to be bothered 

with all of their crazy thoughts. 

Then they shifted us up here; and then they 

brogght tie to Sybil Brand, and Detective McGann started 

pulling me dowt. 

4 	To your knowledge were any of the conversations 

that you had with these law enforcement officers tape 

recorded? 

They have never mentioned anything about a tape 

411 recorder. 
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You don't know whether they had a recorder on 

them or not, is tnat right' 

they never said, L know, "his is a tape-

recorded conversation.'' 
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You see 14r. Hollombt,, the court reporter in 

front of you. 

There was no one in there likte that either. 

4 	,No one like that either? 

A, 	No. 

At any of the conversations with you? 

No, they were just casual. 

Now, to your knowle‘e aow (441 Z000y use u~oi.eii  

get bold of that Volkswa6en that you Identified? 

Do you know now he cane to possess and drive. 

that Volkawagen? 

1 	Bobby Beausoleil drives a 'Volkswagen? 

You remember tne Volks-Aa6en taat you spoke of 

yesterday? 

I se/A I drove it. 

I see, but to your knowledge BobbyBeausoleil 

never drove that is that eoriet.t? 

miE)at have. 

That is, to your knowleage„ taoukh, he never 

did? 

I didn,t pay any attention to who drove what 

4 	To yourknowledge 4Q you know what car Bobby 

Beausoleil was in when nt was Arresteu? 

When I r4lled up his goai;case, waen I thought 

he was leavizi, I -- or, you know his roll, I thought he 
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was leaving in, the white one. but I don't know if he did or 

not. 

3 
	

I did not see him drive out. 

4 	Your state of mind was that he was gain e; in that 

smaller car, what.you call the white car, when he left the 

6 
	

Los Angeles area, is that richt? 

7 	 s. 	Yes. 

4 	Now, zthen you spoke to theca police officers that,/ 

9 	you have spoken of here in the courtroom, the ones that you 

10 	mentioned, did any of them discuss with you Bobby Beausoleil? 0/ 

11 
	

A. 	Patchett did -J  

12 
	

He discussed Bobby Beausoleil with you, right?..-"----- 

13 	 A. 	Yes. I don't know if it was so much Bobby as-- 

Let me ace --,yeah, the first time Patchett came_'. 
15 	up it Was mostly just to find out, like, "you know, who was 
16 	at the ranch, who did what, and "what trout Gary Hinman?' 
17. 	and I told him I didn't know itnything. 
18 	 And then he, You know, that was just about the 
19 	

gist or that.- 
20 	

And then when I talked to Detective McGann, he 
21 	

was en me about the Tate, you know .-- those are what they 
22 

talked about. 
23 

4 	And in tne conversations that you have spoken of 
24 

just now, Bobby Beausolell's name was mentioned, right? 
25 	

It must have been if they Mentioned Gary dinman, ""` 
26 	

but I don't remember, you know, exact questions./ 
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day 
Did they in that Thanksgiving/period of of 1969 

show you that picture that has the word "political picy4  

in it? 

I haven't seen any pictures until I came inside 

this courtroom. 

I wouldn't look at any. 

4 	When these police officers spoke with you, did 

they have any pictures in their hand? 

Oh, wait, they had mugs, you know, like of liteve 

and 4'queaky -- you know, everybody, just a bunch of muga. 

And I just looked at the mugs. 

But like weapons, houses, people, like that, I 

didn't see any. 

You did not see any pictures like the pictures o 

the inside of a house or anything like that? 

They did not plow you. those? 

A. 	No. 

4 	Did they ask you in their questions, did they 

ask you why tL4 La. Bianca people were -- 
A. 	I told you they aid not talk to me about 

La Bianca. 

4 	You said at some time you were -- I think it 

was Officer Patchett told you the names of people who passed 

away in the La Bianca home, riEht? 

A. 	Once he mentioned them, he said -- 

MR. 1UOLIO2ir Ws all hearsay, your Honor. Motion 
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4,193 

   

    

strike -- T object. 

2,1R. KAUAREK: Your Honor, then on equal protection of 

the law and in view of all -- 

T HL COURT: Me answer is stricken. The jury is 

admonished to disregard it. 

Let's proceed, Mr. Kanarek. 

BY MR. KANAREK: Was the subject matter of motive 

-- was the subject matter of motive discussed with you in 

connection with the passing away of the people in the La Bianca 

home? 

A. 	No. 

    

Was the subject matter of race war -- go ahead. 

A. 	No subject matter was discussed of anything 

  

    

r. because we never got any further than, a PO you know anything 

Like I say;  we just ended up looking at each 

other for three hours, you knoi. 

4 	Now;  directing your attentions  Leslie;  to .the 

subject matter of black people. 

Do you, have any hatred in your heart for people 

of the black race? 

No. 

4 	Directing your attention to Sadie and Katie, to 

your knowledge nave they ever stated that they hate black 

people? 

I have never heard eitaer of them state that. 
Directing your attention to Charles i*anson, had 
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ffianzon ever told you that he hated black people? 

If Chtlrlie hatau black people, he would hate hiti- 

self. 

4 	And why did you say tnat, Leslie? 

Sometimes he would talk aoout the penitentiary, 

and in the penitentiary they were like /As father. They 

schooled him. 

4 	Manaon -- you heard this from Mr. Nanson 

telling you this, is that right? 

A. 	Once in a while when Charlie would get talking 

about the penitentiary it would happen. 

Re never said, you know, "Sit down and listen 

this 

3 
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And did Mr. Manson tell you that as a small 

boy he was thrown into reformatories and jails, and that 

these reformatories and jails, and jail atmosphere, were 

in fact his Lather. 

Did be ever 

A 	He did not state it that way, but that is the 

impression I got.- 

In what way did he state it? 

A 	X can't tell you exactly how he would say it. 

Just the substance, Leslie, just tell us the 

substance of what he said. 

have been locked up all Env' life; I have 

been inside the bara,_" 

And 11The system itself is ay father because I 

Allover had exactly one person to be a reflection other than 

the court system and those that put me-inside the bars." 

MR. LWK: Thank you, Leslie. 

THE COURT: 'Any questions, tr. Bugliosi? 

MR. RUGLIOSI: Just a very few, your Honor. 

2 

3 

4 

5 

6 

7 

8 

9 

10 

11 

12 

IS 

16 

17 

18 

19 

20 

21 

22 

23 

24 

25 

000164

A R C H I V E S



3 
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CROSS-MEI: NATION 

By HR. BUGLIOSI: 

Q 	Where does Gary Hinman live? 

A 	In Topanga. 

q 	What type of house does he have? 

A 	Be had a wooden shingle. 

HR. KEITH: I did not hear the an r. 

THE COURT: Read the answer. 

THE REPORTER: "He had a wooden shingle." 

THE WITNESS: That is the way it appeared to me. 

BY R. BUGLIOSI: 

One-story, two-story? 

We had to walk up some stairs to get in. 

And you have only been there'once? 

A 	Yes. 

And your name is not Maxy.,Brunner, is it? 

BO, my name is Leslie Vail' Houten. 

Did you ever tell anyone prior to your...# 

testimony on the witness stand that it was you who was ...... 

along with Sadie and Bobby Beausoleil at Gary Hinman's./ 

house? 

I never told any of you guys ...0°1" 

Did you ever tell anyone?---".  

A 	I talked to Patricia about it. 

4 	Did you over tell anyone other than Patricia? 

A 	People found out. I don't know if I myself 0.0 
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told them. 0- 

Actually it was Mary Brunner who was inside

the residence, not you, isnot that correct? 

A 	That is what you say. 

Well, you can answer that yes or no. 

A 	No. 

About how old is Gary Hinman? 

Be was a young man, younger -- about not -- 

I would not say one that you would call 

exceptionally young. Be had been through some experiences'. 

do .you know he bad been through some 

experiences? 

Because it shows on sameone,s face. 

The-lines on their face? 

A 	Linest 

The expression on: their flee you mean? 

A 	Sure. . 

lardiiMere were you when Sadie stabbed Gary 

Unman? 

I. believe I was in the patio room..— 

what were you doirgthere1.- 

A 	Probably resting. 	---- 

Were you by yourself? 

Yeah. .0-.- 

4 	Where is the patio room in relation to the-__,  

ltving room where Gary was? 
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Dawn some stairs and through a little door. 

Did you hear Gary scream at ails  

I heard some noises. e' 

What type of noises? 

Loud. „, 

You beard a wild 

A 	No, you know, like noises when somebody's ------ 

breath is being taken away. 

Like they were being stabbed to deatb4----- 

Did you do anything about it when you heard -- 

those sounds? 

A 	I went in. 

And what did you see? ---- 

Sadie and Gary, and writing on the 

'Where was Sadie in relatidla to Gary/ w  

A 	She was more or' less over him. 

Did she have a knife in her hand'  

A 	I don't know where the knife vas.0" 

Was Gary still alive?..." 

A 	I can't say if he was or not. He did not,- 

appear to be. 

Did you do anything to help aryl s  

A 	No• 

Did you say anything to Sadie? ,--- 

A 	Letts get out of bere.t.""---- 
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She was pretty, you know, far out. She just 

kept staring, so I just took her and we left. 

You did not call the police? 

A 	No. 

a 	Why not? 

Why should I? 

Q Why shouldn't you? 

M. KAITAREIC.: Your Honor, that's argumentative*, if 

I may, that is clearly argi=entative, a clearly argumentativ 

question. 

MR. KEITH: I will join in the objection. 

THE COURT: Sustained. 

DY MR. BUGLIOSI: 

Q Didu t you feel that the police should be 

contacted, since Gary Hinman was apparently dead? 

A 	I felt that if it was wrong, Sadie would get 

it back in her of way. 

fl like God is supposed to be the main 

judge. God didn't make the law of this land. 

Q What do you mean, Sadie would get it back in 

her own way? 

A 	If what Sadie had done had been the wrong 

thing, somehow she would get it beck. 

In equal, measure? 

Sure. 

Do you feel 
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A 	Or however -- or whatever measure it was to 

balance out what she had done. 

You feel then that in terms of equal measure 

you should suffer the death penalty for murdering Rosemary 

La Bianca? 

MR. UNARM: I object to that as calling for a 

conclusion on the part of this witness. 

She was under the influence of LSD, and I dealt 

believe she has the power to be even able to give that 

answer, your Honor. 

TBE COURT: Your comment will be stricken, Mk. 

anarek, insofar as it relates to anyone be 	under the 

influence of LSD. 

MR. KIT 	I object to the question on the grounds 

it is argumentative. 

HR. BUGLIOSI: I am not arguinewith her, your 

&mot. 

It is not an argumentative question. I am 

just asking her. 

TEE COURT: Overruled, you may answer. 

TUE WITNESS: Would you repeat the question. 

BY MR. BUGLIOSI: 

Q, 	Well, you indicated that Sadie, you felt Sadie 

would get in return what she did. 

And Pm asking you if you feel that for 

murdering Rosemary La Bianca you should receive the death 
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penalty? 

Thzt wuuld be your dectsic:n. 
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Well you have opinions on things, don't you? 

ht? 

You have opinions on things, don't you, Leslie? 

have my own opinions of things. 

4 	Right. 

Don't you have an opinion as to whether you 

should receive a death penalty for murdering Rosemarie 

La Bianca? 

I have thought about that too, and like 

then you are playing the judge. 

If it were to happen, then it were to happen. 

There is nothing I can too. 

4 	there was Bobby Beausoleil when Sadie was 

stabbing Gary Hinman? 
• 

I don't know. I told him to leave. 

4 	Did you tell him why he should 

Because the house waa funny and T wanted to get,  

him out of there./"--- 
. 

4 	What was funny at out the house? 

A man laying in the living room with his ear 

cut, 

So you said '"Bobby, you'd better get out of 

here.1' 

Yes. 

4 	And Bobby followed your instructions and left; 

is that correct? 
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He took my advice. 

4 	Did Bobby usually follow your instructions? 

Sometimes. Sometimea not. 

4 	Why didn't you get out of there with Bobby?,,/̀  

A. Why didn't I get out of there with Bobby?/''''  

4 	Yes. 

Because Sadie is my sister and I am 6oins 

stay with her. 

4 	I thought you were hopelessly in love with .•''/ 

Bobby Beausoleil. 

A. 	Yes. Sure I am. //' 
4 	Bo why didn,'.t you leave with him then? 

I answered your question, Mr. Buglios?'" 

4 	Didn!t you say that you want to. Gary hinman's 

because you wanted to be with Bobby? 

Bobby asked me to go, so I wint>„,-- 

And you wanted to- be with him; rightt. 

Yes. 

4 	so, when he left Gary Hinmanis house, how come 

you didn't likewise leave with, him to be with him? 

had a situation at that house that I had to 

take care at. 

4. 	ghat did you do to take care of It? ..g'w"."...6".  

was trying to talk sense into KatieirICget.....i.•.° 

her to take Gary to the hospital 

I thought you said you were in the patio kind or 
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dorsinz off? 

That was at the point where he was killed. 

3 
	

It happened during two days, Hr. Bugliosi. 

Why do you want to tell tnis web of lies, Leslie? 

MR. KANARA Your Honor, may we approach the bench, 

your honor? 

TM COURT: Are you objecting? 

MR, KANAREK: tour honor, I an objecting and -- 

THE COURT: Objection sustained. 

MR. KANAREKI And I'd also like to approach the bench 

and make a motion. 

TLE COURT: The abjection is sustained. 

Mat  BUGLIOSI: ; 	Dia you offer to testify at Babby. 

Beausoleil's trial?„-- 

15 	 No, I didn't 

16 	 1.4hy not? 

17 	 He told me not to say anythinSe----- 
18 	 Did you offev..."0"----  
19 	 A. 	Sara. When he called me up on the phone,/ 
20 	

1.1 	Did you call hiss up on the phone? 

Did you go to visit nisi and offer to testify in his behalf? 

et 	I didn't go to visit him and I didn't call him 

7.• 

23 
0 

24 

up, 

Why not 
25 

26 

Number one, I didn't nave any I.D. to 6o visit ,--

the Nen's County Jail; and number two, you can't call up the 

4“••• •••• •••••• • 
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jail f.firast,  z:td f;-,41.. to ,blare  ;:_riz.etezt. 
I uudarstand the first thing yoz said was that 

you hall no id .a that y  cc1d visit samecue .n jailT 

ID, saying why I was, sayiug how old I was. 

I had none. 

Ton were very much in love with Bobby Beausc-,----

Jail; is that correct? 

4 	I love him, yes. I love 	 

And you knew be was arrested ft Gary Binmant 

murder; is that correct? 

A 	Yes. 
21 And according to what yuu are saying now, 

13 	correct? .0"'"- 

Yes./ 
15 	 CI 	And you rade no effort to go down and see bina 
16 	 Other girls at the jail went to see him. 
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A 	I didnft even know his attorney, and I wouldn 

12 be wasn't even present at the time of the murder; is that...," 

I talked to him on the telephone when he would 

to court. Ea would call me up. 

But you made no effort to contact him by 

yourself? 

A 	I might have wrote a couple of letter*. 

Did you contact his attertley and offer tom  

testify for 

go 

4 	'What about you? 

I personally didnft. 
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have offered to contact his attorney anyway because I don't-----

particularly trust attorneyse"-- 

Alter Gary Hinman's death, you say you got 

together- with a group cfsirls and decided to do something? 

A 	I spoke with Patricia and Sadie, and then 

different thoughts went around the ranch. 

10 particular group got together and started 

planning stuff. 

Charlie never had any time for these thoughts, 

did he? He was just playing his guitar during all this 

period? 

A 	He was off and on at the ranch, between 

Devil's Canyon. 

q- 	7-1ftight. - 
So what did you and Patricia and Sadie talk 

about? 

A 	What happened tt Gary's. 

What did ci;u:d*cide to do about it? 

A 	Hot'right then, because Bobby hadn't been 

arrested. 

q 	What did you decide to do, if anything, after 

he Noes arrested? 

A 	We thought about a bail. 

First degree murder doesn't have a bail. 

Then. we thought about a good attorney. And 

it vas a thought. 
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So, if the money came alone, we would try to 

hold onto it. 

Then ve thought we could do copy-cat cases. 

Who decided to do that? 

It wasn't like one person saying, you know, 

an idea. It was just a group of thoughts put into one 

thought. 

It all came out simultaneously? 

A 	I am not going to try to pretend like I 

remember conversations. 

Sot  it vas you and Sadie and Patricia, then, 

who decided to do some. copy-cat killings? 

A 	I said a lot of different people. It wasn't 

like the three of us alone. There were others. 

Q 	Who else? 

A 	Linda was there.- She became involved in it. 

Naldly, probably, because she was a friend of Sadie's. 

I don't know because I didn't talk with her that much. 

We asked Gypsy, but Gypsy just completely 

vent off and went into the woods. 

Did you ask Charlie? 

We didn't ask, really, any of the men. 
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1 

3 

4 	well, Tex went along and Clem went alo4g to  
night of the La Bianca murders. 

They didn't.  know there were going to be people 

killed that night. 

Did you know? 

No. 

Why didn't you ask any of the men? 

Because Sadie had killed Gary Hinman. Why 

should I involVe some men in it. 

I don't mean to involve men in it. I mean just 

ask then what to do. 

A. 	The minute you tell someone something about 

something like that, they become involved. 

4 	Weill  you aay Charlie was there with a sword 

chopping oft Gary Hinman's ear. So he was-  involved, wasn't 

he? 

Not with the 

4 
	

But he was there inside aiiiman's resideneOt 

right? 

61. 	Yes. 

4 	But you didn't want to ask Charlie what to do 

about Bobby Beausoleil's arrest? 

Ask Charlie what to do? 

Right, 

I never asked Charlie what to do. 

4 	You never asked him for any advice or anything 
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like that? 

If ever I would ask Charlie for advice, he 

would give me back exactly what I ask him. 

Are you at one thoutalt now with Charles Manson? 

Am I at one thou ht? 

4 	With Charles, Charles ganson? 

If Charlie i3 at the thou ht I am at, then it 

is one thought. 

4 	What thought are you at right now? 

a. 	What thought am I at rIjht now? 

4 	Yes. 

A thought-  far 6reater taaa you could ever 

comprehend, Kr. Bugliosi. 

And that thought is to oc a ..1.4 on that witness 

stand for Charlie? 

That is your thoug4t. 

4 	Wnat ia your taousht? 

a up here tellir you the truth. 

4 	YOU sal you are te1lln the truth now on the 

stand; is that correct? 

Yes. 

4 	You heard Sadie testify last week, did you not? 

Yea, I heard her. 

4 	Ana you heard her testify that before this trial 

started she told me and she tolu Ler attorney, Richard 

Caballero, and she told Virginia Uraham and Roni Howard that 
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Charles Aanson ordered theae murders. 

Did you hear her testify to that? 

I heard Sadie testify to that, ana I !ward women 

all over the jail tell 14e some far-out stories. 

Just answer tne question. You are no d,immy. 

Just answer the question. 

You heard 6adie say tnat? 

I heard her say that. I don't recall 

okay. 

I don't rememuer her testimony that well from 

last week. 

4 	Now, isn't it true, Leslie, tnat before this tx'i 

started you also told someone that Charles ,Aanson ordered 

these murders!? 

You know, Ar. Bugliosi, the picture 

4 	You can answer that yes or no, 

A. 	I am not going to answer it yeas or no unless I 

can explain it myself. 

4 	Firat answer yea or no and then explain it. 

First I will explain myself. 

KANAREA; I object to Mr. 6u; liosi ordering her 

to answer yea or no, 

ThE COURT: Sit down, Mr. 4anarek. 

HEIM: elay I approach the witness? 

THE COURT: No. 

Answer the question. 

14 

• 
lA 
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MR. BUGLIOSI: You can answer the question. Then 

you can explain. 

TUE WITNESS: No. No. 

THE COURT: Your answer is no to the, question? Is 

that what you are saying? 

THE WITNESS: I as telling you I will answer the 

question on my terms. 

THE COURT: All right. Answer the question on your 

terms. 

.THE WITNESS: Then would you repeat the question? 

BY MR. 	BUGL/OSI: 

Isn't it true that before this trial started 

you also told someone that Charles Manson 'ordered these 

murders? - 
I had a court-appointed attorney, Marvin Part, 

who was insistent on the fact that I was -- 

MR. arra: One momerit. 

May the Court -- 

MR. KANAREK: I ask that the question be allowed to 

be answered. 

THE Count Are you saying something, Mr. Keith? 

I don't hear it. 

MR. KEITH: It sounds like we might be getting into 

a-privileged communication here. 

MR. BUGLIOSI: If it is, she has the right to 

Waive it. 
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THE CCUTU: It is her privilege. 

MR. KEITH: But she might not know tat the privilege 

exists. 

R. FITZGERALD: He has to ask the question in good 

faith, your Honor, and how can ha make a good faith offer 

to the Court? 

THE COURT: About what? 

?R. FITZGERALD: Ht. Eugliosi must make a good faith 

offer of proof. He can't ask it not baying any way to 

prove it in the event that she denies it. 

MS. BUGLIOSI: Mt. Fitzgerald is making legal 

argument in front of the jury, your Honor, and he knows 

better than that. 

THE COURT: Overruled. 

You may answer. 

THS WITNESS: I have lost the complete question and 

where I left off. 

THE COURT: Reframe the question. 

BY MR. BUCLIUSI: 

Before this trial started, you told someone 

that Charles Manson ordered these murders, and you started 

to answer about Marvin Fare. 

You may contiaue. 

A 

MR. KANAREK: I oi.pj zt to U. 	 stJtement. 

ILE WITNESS: Mr. KanLrok, will ycu sht: up so I 
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1 can answer this question? 

ER. RANAREK: Your Honor, his question assumes facts 

not in evidence, your Honor. 

THE COURT: Overruled. 

THE WITNESS; / had a court-appointed attorney by 

the name of Marvin Part. He had a lot of different 

thoughts, which were all his own, on how to get me off. 

He said be was going to make some tape --

recordings, and he told me the gist of what he wanted= 

to say. 	.....----- 

And I said 
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MR. BUOLIUSI: 	What did you tell hr. Partr...  

I don't rou,ember now. It was a long, time ago. f 

You told Mr. Part that the second night Charles 

ranson was with you, Tex, Clem, Sadie 

I followed Sadie's -- 

and Linda; isn't that true? 

You told him that, didn't you? 

I followed Sadie's thousht precieeIy.-------- 

I said everything; that Sadie said in the trus---'-- 

confessions that came out in the L.A. Times. Just like 

Linda did up here, too, Mr. 

HR. BUGLIOSI: Motion to striae the last gratuitous 

remark. 

T WITNESS: Then strike the whole testimony. 

te. KEITH: Take it easy. Calm down. 

TE COURT: The motion is denied., 

gR. KEITH; Calm down. 

TEL COURT; Have you finished your answer? 

THE ‘i-ITNESS; I don't even know the question. 

MR. DUCLIOSI1 4 	You told Mr. Part that when you 

stopped in front of the L Bianca residence, Mr. Manson got --

out of the car alone and entered the La Bianca residence.------- 

Didn't you tell him that?------ 

Tnat 1 what Sadie said, and he aSked one, 

"Isn't that 

4 	Isn't that wnat you told Er. Part? 
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MA. KANAREK: May she be allowed to answer witnout 

interruption, your Honor? 

THE COURT: Don't interrupt, Mr. Kanarek. 

MR. BUGLIOSI: 4 	Did you tell Mr. Part that? 

5 
	

See, Mr. Bugliosii  1 Bee what you are trying to 

6 	do right now. 

4 	Did you tell .kr. Part that? 

R. 	Sure I told him that. 

4 	And did you tell him that Charlie came back to tb 

car and told you Tex and Katie to get out of the car and go 

up there and kill the people/ 

Did you tell gr. Part that? 

I don't remember if 1 told him that. 1 don't rem 

ber it I told him that. 

4 	You told him sometning like that, didn't you? 

You say I did. 

4 	Did you? 

A. 	don't remember* 

THE COURT: We will-take our recess at this time. 

Ladies and gentlemen, do not converse with anyone 

THE WITNRSS: Mr. Bugliosi, you are an evil man. 

TRE COURT: -- do not converse with anyone or form or 

express any opinion regarding penalty until that issue is 

finally submitted to you. 

The Court will recess for 15 minutes. 

(Recess.) 

10— 
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THZ COURT: All parties, counsel and jurors are 

present. 

You may continue, Mr. Bugliosi. 

MR. REIM Mhy we approach the bench, your Honor? 

THR COURT: Verywell. 

(The following proceedings were had at the 

bench out of the hearing of the jury:) 

MR. KEITH: I feel that the Court should have advised 

Miss Van Houten that there was an attorney-client privilege; 

that there is such, and that any communications she bad 

madelwith her former attorney, Marvin Part, were privileged, 

if she wanted to claim that privilege. 

I dont think Miss Van Houten, and I will so 

represent, that bass Van Houten realized :the nature and 

significance of the attorney-client privilege. 

I respectfully feel that, 	Court should have 

advised her of such before she divulged any conversation 

she may have had with Marvin Part about these homicides. 

Further, although Mr. Bugliosi has told me 

that be had a. pretty good idea that Miss Van Houten had 

told someone that Mr.Manson had ordered the killings, 

I have a very 

have no proof, but I have a strong suspicion 

that Marvin Part must have told someone that his client had 

told him that Manson was involved in these killings, which 

to me is the grossest breach of professional ethics and 
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conduct that I can imagine, and Mr. Bugliosi has told .me 

that Part did not divulge to him or anybody else, as far 

as be was concerned, that such had happened. 

But I ranted to get my feelings about it on 

the record. 1 dont know whether Mr. Dugliosi asked the 

impeaching question in good or bad faith. 

I cannot ascribe bad faith to him, I know him 

too well and I know, and I feel. that he probably knew that 

Part divulged confidential information to somebody which 

'would eventually relate to him. 

Again I only have a suspicion. 

TEE COURT: Veil, the impeaching question, as you 

it, did not call for a privileged communication, it 

simpi) called for an inconsistent statesiiint without 

referring to ea attorney. 

BR: KEITH: But MarviniPartts nye came up in the 
14 

answer. 

MR. BUGLIOS/: That,s right. 

THE COURT: She volunteered the information. 

MR. KEITH: At that point we all knew who Marvin Part 

was and is, because of the record of this case, and I think 

he should have been advised. 

THE COURT: I am satisfied that tbore was no violati 

of any privilege here. 

In the first place if the question had called 

for a privileged commnnication it would have been your duty 
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as bar attorney to assert the privilege for her. 

Secondly -- 

HR. KEITH; I did stand up right away and say that 

le a privileged communication, and your Honor told me 

Nell, the privilege is with the witness, the client," 

which is true. 

THE COURT: I certainly did not understand you were 

asserting a privilege. 

But in any event, even if the communication 
one 

was / which otherwise would have been privileged, 

I think it is clearly under the exception of Section 956 

of the Evidence Code which states where communication is 

one between an attorney and a client in centemplation of 

criminal acts or• of fraud by the client:''- she clearly 

testified Mr. Part was telling her, apparently itls 

subornation of perjury to occur in the-"future, or some kind 

of fraud to be perpetrated, to testify falsely in this 

communication. •  

NR. BUCLIOSI: She has a right to waive it also, 

your Honor. 

MR. =ITU: Ey point of the whole thing is I think 

she should have been advised of the privilege. 

I know she has a right to waive it. 

THE COURT: It vas precipitated by her awn volunteered 

statements which nobody could have anticipated. 

MR. EEITH: Well, as soon es she said that she had 
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2 

told Marvin Part something, I'm just being repetitive now, 

I think she should have been advised the privilege existed. 

Therefore I feel that the divulgences which 

have succeeded, that came thereafter in response to Mr. 

Bugliosits questions, are very unfair. 

MR. UNARM Your Honor, if I may, before Mr. 

Bugliosi 

I join with Mr. 'Keith, except in connection 

with the statement about the alleged good faith. 

My position is there is probably bad faith. 

I allege that. I cannot prove it except by an evidentiary 

bearing. 

I move for an.evidentiary hearing on the part 

of -- that the Court order an evidentiary hearing, and 

Mr. Bugliosi take the witness stand and swear under oath 

in connection with this matter. 

It appears to be a faiture to make discovery. 

This is akin to what happened in connection 
with Juan Flynn where they came up with a supposed -- 

COURT: Let's not get back into ancient history, 

make your point and get it over with. 

MR. HABAMM: I would hope the Court would grant the 

relief I ask for. I would ask that your Boner either in 

the alternative grant an evidentiary hearing or that your 

'Donor 024er:that this statement be stricken because 

discovery was not made concerning it, and that in any 
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event the jury be admonished not to consider the statement 

for any purpose. 

Mere adMonishment not sufficing, I ask for 
4 

5 

6 

7 

8 

9 

10 

11 

12 

13 

15 

16 

17 

18 

19 

20 

21 

22 

23 

24 

25 

26 

a mistrial. 

  

I also ask for a mistrial in connection with t 

prosecutor's statement about au web of lies," that goes 

to the fabric of what is going on here. 

It is the dignity of the prosecution, that is, 

the prestige of the prosecution asking a, question like 

that is an assertion of lying -- 

THE COURT: What was that? 

HR. RANAREK: He used the words "web of lies," and 

your Honor would not allow me to approach the bench. 

MR. WOLIOSI: Any lawyer can ask ultness, "Aren't 

you lying in your teeth?" 

You have been doing it throughout this whole 

trial. 

TEE COURT: You have made your points, Mr. Kanarek. 

Let's not carry this on forever. 

• MR. KANAREK: I ask the jury be admonished to 

disregard the question. 

TEE COURT: Which question? 

R. UNARM About the web of lies. 

TEE COURT: Et can ask the witness whether she is 

telling the truth or Nether or not she is lying. 
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OR. XAMAREA: Your Honor is the one to Pule. 

MI COURT: You have asked questions like that many 

times during the course of thiu trial, Mr. lanarek, yourself 

MR. NAtilaral That ia the relief I our asking for, 

and a mistrial. 

R. FITZGERALD: I am concerned about this discovery 

problem. as well. 

resuming Nr. 13ugliosi did it in good faith, he 

then has a statement in his possession that Leslie Van Houte 

on a previous occasion made a statement implieating co-

defendants. 

If such a statement exists, I would like to see 

it. 

MR. 3UGLI031: I de not have it. tii4 Part never told 

me that she confessed. I got the feeling and it was a 

gamble on my part that sne must have told someone; that she 

must have told aomeone, and she cones out and blurts out, 

°Marvin Part.'' 

Now, she can waive the privilege if ahe 

wants. It is between her and Marvin Part. 

T2E COURTr You have here by her own testimony, the 

fact that tine and Part are conspiring together to put to-

gether false testimony. 

MR. KEITht I didn,t get that. 

TUT COUhT That le exactly what aha said. 

gR. KEITth 1 did not eiet that out of her testimony. 
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THE COURTI That is exactly what she said. 

14R. KEITd: I will move for a mistrial on the zrounds 

that she was entitled to be advised by the Court of the 

existence of the privilege, the attorney-client privile46e, 

and that she was not so advised and that she -- her waiver 

was not knowing and intelligent. 

NR. KANAREK: And your Honor, I think People vs. 

Locigno would require that there be first a good faith 

intent MP, 

THE COURT: That part has been raised before, 

Mr. Kanarek. Now you are repeating yourself. 

The motions will be denied. 

MR. BUGLIOSI: I intend to go into it further, your 

Honor, since ahe opened it up. I want to `know what she told 

Mr. Part. 

AR. KEITH: Well, I can't do anything about that. 

AR. KANARBK: I will object t© the further questioning 

along this line, and do so object. 

MR. SHIN  SHI d 	I join-in all the motions at the bench. 

(The following proceedings were had in open 

court In the presence and hearing of the juryt) 

44 	BY MR. BUGLIOSI: Leslie, what did you tell 

4r. Part? 

don't remember what I toad him. 

4 	You have no idea? 

Those tapes were made over a year and a half 

ago. 
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What did you. tell :4r. Part about iqr. transom's 

in 	in theso murders? 

It was more like kr. Part told me. 

%R. MAR FA) Way I object sour Honor? 

TiE COURT: Overruled. 

THE.' WITNESS! Mr. Part told -- 

MR. KANAREK; May I approach the bench, your honor? 

THE COURT: No, you may not. Do not interrupt the 

examination, Ar. Kanarek. 

THE WITNESS; It is more like Kr. Part told me. 

BY MR, bUGLIOSI: Well, what did you say? 

'rres, no, no,,  yea, no, no, yes, yes, yes, yes. 

4 	But you diu tell :41). Part then. that 	Manson 

went into tho'homeo  is that correct, the;La i3ianoa home, 

by himself? 

Mr. Part might have told me that, 

4 	Oh, really? 

Sure. It seewed he told the whole world that. 

Vas Iv.r. Part with you the second niEht? 

A. 	hr. Bugliosi, you know Mr, Part ,wasn't with me 

the second night. 

'eihat did you tell gr. Part about what happened 

on the second night? 

MR. KANAEEK: I object on the ,rounds of improper 

foundation. 

TUE WITNESS: I don't remember. 

3 

4 

5 

6 

7 

8 

9 

10 

11 

12 

13 

• 

15 

16 

17 

18 

19 

20 

21 

22 

23 

24 

25 

26 

a 

000192

A R C H I V E S



24224 

AR. KANARea: Year Lonor --

TRE COUW: Uverruled. 

What was the answer? 

THE REPORTER: 	don't remember." 

BY MR. BUGL1O1SI: You have no idea, is that 

right? 

have no idea. You probably heard the tapea. 

Hr. Part was very free with them. Be played 

them for many people. 

MR. BUGLIOS1: Aotion to strike. 

THE COME 	he comment'will be stricken. The jury 

is admonished to disregard it. 

BY MR. BUGLIOSI1 Did you tell ,Mr. Part that 

Charles Ranson wanted to start a race war'by these murders? 

I don't remember, 

You could have? 

A, 	There was a possibility. 

You were also represented by Ira Reiner, at one 

time, is that correct? 

Yea. 

Did you tell. Mr, Reiner that Mr. Manson was 

aIons the second night*? 

I don't believe I even 

MR. KRIM: Will the Court be kind enough. to advise 

the witness? 

THE COURT: I don't think that is the place of the 
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Court tO do, Ar. 

TEL WITNBSS: I tave never spoken 

KEITH: May I approach the witness tnen end advise 

her? 

ThE COUET1 Are you ausertinz the privilege? 

ER.• KEITH: The privilege is with the witness not with 

TgE COURT: Are you asserting it on her behalf? 

R.' KEITH; I will assert it on her be 

THE COURT: The objection is sustained. 

BY MR. BUULIOSIz Oily did you tell Mr. ?alit—

that 14r. Manson was behind tree murders, but not 

Los Angeles Police Department? 

How coma you did not tell thew that? 

Because.  Mr. Part 'said, 'Letts make these tapes, 

Leslie, on, the lerounds of what Susan Atkins said was trues-----1  

and we will play them for some psychiatrist, and see if you 

are crazy." 

That is 
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A R C H I V E S



    

    

3 

4 

5 

6 

7 

8 

9 

10 

11 

12 

13 

410 
IS 

16 

17 

18 

19 

20 

21 

22 

23 

24 

25 

26 

411 

 

24,226 

So Br. Part did all the testifying and you didult 

say "Boo", is that correct, Leslie? 

A 	I said "Yes, no, maybe." 

And then he said 'Did you think Charles Manson 

vas Jesus Christ?" 

"Yes." 

"Did you think Charles Manson was the devil?" 

'Yes." 

"Did you think" -- you know, whatever the piat 

was at that time. I vent along with it because he was going 

to do one of those insane things. That is why I fired him, 

too, be vas too close to you. 

ER. BUGLIOSI: Motion to strike that latter remark, 

he was too close to me. 

TEE COURT: That remark will be stricken. The jury 

is admonished to disregard it. 

BYER. BUGLIOSI: 

Why did you go along the second night? 

A 	I wanted to go for a. ride. 

A ride through the monster? 

A 	Yeah. 

Wasntt Charlie going to have a guitar concert 

that night back at the ranch? 

A 	A guitar concert? 

DidnIt he used to play the guitar for the 

Family at night? 
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If there Sias a guitar around. 

It was not a planned every-night event that you 

had to be at or else, like you have rade it sound. 

On this night, then, you preferred to go far 

a ride rather than listen to Charlie, is that correct? 

Yes. 

MR. KANAKEK: Your Honor, that is assuming facts not 

in evidence. 

I object on that ground. 

MR. BUGLIOS/: She answered yes. 

THE WITNESS: Even if he was around, I don't even kno 

if be was around. 

Be could have been somewhere else. 

BY MR. BUCLIOSII 

4 	Why did you enter the La Bianca residence? 

Because I wanted to. 

Why did you want to? 

A 	Because Tex was going to stay and I wanted 

to staywith Tex.- 

Q 	Sadie was in the car, right? 

Sure. 

Why didn't y©u stay with Sadie? 

(No response.) 

You said at the Hinman residence you. wanted to 

stay with your sister Sadie. 

Why didn't you stay with her inside the car in 
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front of the La Bianca residence? 

st 	Because I wanted to go with Tex. 

Why? 

because. That is the only answer to why, 

because. 

What is the first thing that happened after 

you entered the La Bianca residence? 

A 	There they,  were, sitting. 

Who is "the?? 

Mr. and Mts. La Bianca. 

Did you have any idea of what was going to 

happen inside the residence when you entered? 

A 	No. 

Nhat was your state of mind when you saw 

Mr. is Bianca and Mrs. La Bianca seated inside the 

residence, did you think something was wrong? 

Not wrong. I thought it was strange. I 

never walked into a situation like that before. 

Did you think you, Tex and Katie were just 

going to visit the 1.4 Biancas, pay them a social visit or 

something like that? 

I didn,t know who lived in the house when 

we entered it. 

But did you think that you throe were going 

to visit these people, whoever they were? 

Moze than likely, yeah. 

It 
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k4 	You were going to visit strangers in the middle 

of the night? 

A 	I figured somebody knew them. 

Did you ask Tex if Tex knew them? 

No, it was obvious nobody knew them when vs 

walked in. 

So -why didn't you get up and leave then? 

A 	I hadn't thought about getting up and leaving. 

4 	Them you didn't have a knife on you at that 

time? 

A 	No. 

Did Katie have a knife on her at that tip? 

A 	I don't think so. 

-What about Tex? 

A 	I can't remember any weapons. 

What did you, Text, Katie and Mr. and M. 

La Bianca talk about? 

A 	Nothing. 

You just sat there and looked at each other? 

A. 	She said "/ will give you anything." 

She said that toyou? 

That is all she said. She looked at the two 

of US girls as we walked in and said "I'll give you anything 

Q 	Did you 'wonder why she wanted to give you 

something? 

A 	No. I give things away all the time. 
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4 	Did you ask her why she wanted to give you 

aching.? 

A 	No. 

Did Mrs. La Bianca look frightened? 

She looked like she wondered what was going on. 

Did you tell her what was going on? 

Not  I didn't know what was going on. 

You just found yourself there, eb, Leslie? 

A 	Yes, just like I find myself right up here. 

Well, you were directed to take the stead, 

weren't you? 

A 	By whom? 

You know by wham, you dont have to ask me. 

A 	Myself. 

Q 	Did you direct yourself to take the stand? 

ER. REIM I object to the qdistion as immaterial. 

TDB COURT: Overruled. 

THE WITNESS: Enough was mentioned by me in may 

testimony that I was going to appear. 

BY MR. BUCLIOSI: 

By viome 
By myself. 
I thought you said you. just found yourself up 

there. 

A 	I found myself up here, sure, I found myself 

in that house because I put myself there. I decided to 

go into that house. 
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Q, 	And you wanted to go to visit, is that right? 

I wanted to go into the house. 

I thought you wanted to go for a drive that 

night. 

How come you decided you wanted to go visit 

people? 

You mean you never walked down the street and 

sew amen's shop you wanted to walk into, and, say, a 

restaurant and want coffee? 

Did you plan that when you started -to walk 

down that street, Mr. Bugliosi? 

ThE COURT: The answer is stricken. The jury is 

admonished to disregard it. It is nonresponsive. 

BY MR. BUGLIOSI; 

Q. 	The knife that you got from the kitchen at 

the La Blanca 'residence, how thick was the blade? 

I don't remember. 

Vbet type of knife was it? 

A 	It seemed like a kitchen knife. 
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1;1 	A bread knife? 

I don't recall. 

4 	Do you remember whether it was a thin blade? 

A. 	There were a lot or knives, I remember there was 

a little one:  like that:  at the end. 

Serrations? 

You know, like you use on French bread. 

Uh-huh. 

There was another one that you use to slice 

steak. 

And there was -- ther could even have been one 

of those ones that you pound it down to make it tender. 

There was all kinds. I dont remember which 

knife I used. 

4 	Why did you go and get a knife? 

I didnft. 

4 	Did someone give you a knife? 

Patricia went out in the kitchen and got the 

knives. 

4 	Then why did you start stabbini4 Rosemary 

La Bianca? 

It just started happening'. I didn't think about 

it. 

4 	Well:  why did you stab her as op2osed to 

stabbing the bed? kitlif eomo you chose her as opposea to the 

wall:  the bed? 

3 

4 

5 

6 

7 

8 

9 

10 

11 

12 

13 

• 
15 

16 

17 

18 

19 

20 

21 

22 

23 

24 

25 

26 

000201

A R C H I V E S



2 

6 

	-On 

17;ecuu4e sae was the one that kopt screaming out, 

"Police." 

won't call the police)  I won't call the 

police.' 

The bed waan't screamin6 nothing. 

4 ' And these screams by Rosemary bothered you? 

iou said that. 

4 	Dia they bother you, the screams? 

They started a reaction of tryinii to quiet it, 

4 	Why didn't you just leave the residence instead 

of stabbing her to death? 

I don't know. 

In other words, you just found yourself stabbing 

her, is that correct? 

Yeah. 

4 	Are you saying tnen, Leslie j, that you can just 

decide to kill someone for no reason at all? 

I didn't decide it. 

4 	Are you saying then that you can just kill some- 

one for no reason at all, is that what you are saying? 

AR. KEITH! X object to the question as ,ambiguous 

and unintelligible. 

THE WITUEBS; I am saying somebody sot killed. 

BY MR. bUOLIOSI: Why did you stab hosemary 

La Bianca? 

Ya. KEITH! I made an objection. 
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R. 13UGLIOU: I'm sorry. 

MR. KEITH: I object to the question on the ground it 

is unintelligible and ambiguous. 

THE COURT: Did you understand the question? 

THE WITNESS: The one I just answered? 

THE COURT; Yes. Speak up so the reporter can hear you1. 

THE WITNESS: I answered it, but I don't even remember 

what it was now. 

THE COURT: Did you understand it when you answered St? 

THE WITNECsS: I guess so, if I answered it, but 

dm:eft remember what the question was, 

THE 0OURT: The objection in overruled. 

BY MR. BUGLIOSI: You don't anew why you 

stabbed Rosemary La Bianca, is that correct? 

It happened. 

And you don't know w.' it happened? 

I have been tryir4i; to think of why it happened. 

I don't know why it happened. 

It just happened? 

It Just happened. 

My next question then, in, other words, you can 

kill someone at any time for no reason whatsoever, is that 

correct? 

AR, KEITH: I object 'to that question, araumentative. 

Thi WIYNESG1 I will ask you teat. 

THE COURT; Just a nonent. Overruled. 
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You may anmwer. 

BY R. BUGLIOSI if you have no reason for 

killing Mrs. La Blanca, my question is, apparently then for 

no reason wnatsoeVer at any time you can kill anyone is that 

correct? 

Can you? 

Iim asking you#  Leslie, you are the one who said 

you had no reason for killing Rosemary La Bianca. 

(No response. ) 

Let me ask you aain, is it true, then, Leslie, 

that at any given time you can kill anyone for no reason what 

soevez' 

Is that true about you? 

About me personally? 
r 

Yes, right. right. 

Anybody can kill anything they can kill. 

Anybody can. 

Are you sorry that you murdered Rosemary 

La Bianca? 

Sorry never meant anythinz,. It's just a five- 

letter word people use. 

4 	Have you ever shed one tiny little tear that you 

murdered Rosemary La Bianca? 

I have shed a lot of tears. 

Have you over shed any tar that you murdered 

her? 
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3 

4 

I;ot taat I can remember. 

4 	Do you know what the word ''.sorry`' means? 

I know it doesn't do anything;. 

4 	Do you know what the word sorry means? 

It is something you Bay that doesn't mean any- 

thing. 

Words don't mean anything? 

Words are a way to coratunicate but what good 

does I'm sorry do? 

I'm not asking you -- 

L 	What does I'm sorry mean? that good does it (1o? 

It's just something you say if you are not willing to look 

at what has happened. 

4 	1.am not asking you what good-does it do. 

am asking you if you are sorry tnat you Murdered Rosemary 

La Bianca. 

You haven't answered that question yet. 

I am asking you what good would it do to say 

I'm sorry. 

I'm sorry doesn't moan anythinz:. It happened. 

Do you feel bad about it? 

It happened. I don't feel bad about anythin6 

that happened. 

That doesn't bring her buck either. 

tlihy din ,you wipe finoin,rints off thin,ls at the 

La Bianca residence? 
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:;eeaugu: 	tize a=ething haperia liAe tat 

you always wipe off r1r4;erprints. 

i.very movie I have ever sawn, tae$ are always 

wiping of fin&erprinto. 
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So, in other 'words, you were just living some 

movie script? Is that what you are Sayer? 

A 	Host of the things I think about I have seen 

on, TV throughout my childhood. I a nothing but everything 

I ever looked at. 

And you saw people get murdered on television, 

so you decided, to do a little bit of it yourself; is that 

correct? 

A 	I have never made that comparison. 

You wiped off the fingerprints because you 

didn/t want to get caught; isn't that right, Leslie? 

A 	I never tried to run. 

If I was afraid of getting caught, I -would 

have taken you up on the immunity. 

TUE COURT: What WS that answer? 

THE WITNESS: 1 said 

711E COURT: Just a moment. 

Me answer was read by the reporter.) 

MR. BUCLIOSI: 	0, 	What part of Rosemary La 

Btanca's body did you stab? 

A 	Thinking back, I am not sure if I dabbed her 

while -,.., I know I stabbed her when she was down a lot, over 

and over again. 

Haw many times did you stab her? 

dont know. 

More than 20? 
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wasn't counting, Mr. Bugliosi. The knife 

was going in and going out, it was going in and going out. 

he, 	Was blood coming out of the wounds 'where you 

were stabbing? 

A 	Ho. 

what part of her body did you stab her? 

A 	Her back. 

I show you People's 237. 

You notice there are a lot of stab wounds 

here on the back? 

A 	Yes. 

Were some of those stab wounds inflicted by 

you? 

A 	(Indicating) They could have- been. But more 

these. 

M. REIM: May the record reflect here the witness 

is pointing on the picture? 

MR. BUGLIOS/: Yes. 

Sbe is pointing to the buttocks area also. 

loth areas. 

There are same stab wounds on the back and in 

the buttocks area. 

Now, what part of Rosemary La BiancaEs 

body did you stab? Did you stab both the,back and the 

buttocks? 

I could have done a couple on the back, but I 
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1 know it vas mostly down here. (Indicating.) 

But you could have also stabbed her in the 

hack; is that correct? 

A 	I could have. 

Did you stab her on her chest? 

A 	No. 

Like I say, I am not 	those are the wounds 

I remember. 

Did you stab her before she fell to the ground 

or the floor? 

At that time, everything was happening so fast-0  

don't know if I did or not. 

Q Did you stab her in the neck? 

A 	I could have. I had a knife. 

C. 	I imagine she stopped screaming for the 

police long before you finished stabbing her; isn't that 

right? 

A 	Yes. 

Q Why did you keep stabbing her then? 

A 	Because I was obsessed with the knife. 
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What do you mean by that, you were obsessed 

with the knife? 

Once it went in, it just kept going in and 

in and in. 

Then at one point you feel that Rosemary 

La Bianca died; is that correct? 

I figured she was dead when we left the house. 

And you continued to stab her after She was 

dead? 

A 	More than likely. 

Did you hitchhike back from Los Fells Boulevard 

to the ranch? 

A 	I don't know what street it was. I don't 

know the area. 

Hoe many blocks away from. the La Bianca residen 

did you gat a ride? 

I don' t know that either. 

We walked for a while. 

Q 	Is it your state of mind that you, want to 

assume the full burden for what you have done? 

KANAREK: Your Honor, that is edbiguous. 

THE WITNESS: The full burden? 

MR. KAWAREK: If I may. 

The full burden? Does that mean that she 

goes to the gas chamber four times? 

I mean, it is incredibly ambiguous, your Honor. 
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TEE COURT: The objection is sustained. 

BY HR. BUOLIOSI: 

• When you wore talking to Sergeant Patchett 

and Sergeant McGann, why didn't you tell them that you were 

involved in the La Bianca murders? 

A 	Because it was none of their business. 

4,1 	Why did you tell Vt. Part, then, that you and 

Mr. Hanson were involved in the murders? 

A 	1 told you. Be told me all those, Hr. 

Bugliosi. 

You will notice I fired him right away, too. 

MR. BUGLIOSI: No further questions. 

TBE COURT": Anything further? 

HR. XEITa: Yes. 

HR.- UNARM: Yes. 
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1 REDIRECT EXAMNATION 

B MR. IEITR: 

What were the circumstances under which you 

told your fo m. attorney, Mt. Part, that Mr. Manson 

ordered or directed these murders? 

A 	Mt. Part was appointed far me by the court 

because I had fired some other guy. 

Be said, you know, "I will get you out." 

Q. 	This is Mr. Part saying this? 

Yes. 

Me vas going to claim that I was nuts. 

An4 he said: "We will make these tapes, 

Leslie, and. we will take everything that Susan Atkins said 

in her story, and then we will pat it outapes and play it 

for some Psychiatrist to see if you are. crazy. °' 

Q 	Where was this? At Sybil Brand? 

A 	Yes, We made them inside the little room at 

Sybil Brand. 

And he gave the tapes to his investigator, 

and his investigator gave the tapes to everybody. 

Bow do you know his investigator gave the tapas 

to everybody? Is that what he told you? 

A 	father beard them once. And Mt. Fart used 

to tell me how he and Mr. Bugliosi would go to cocktail 

parties, and that be was the best of friends with the 

DA, and all this. 
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And I just didn't like it, so I fired him, 

rho told you that Mt. Part and Mr. Bugliosi 

vent to cocktail parties? 

Bt. Fart. 

A Christmas party is what it was. Last year. 
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_,ow. how long did you and Ar. Part talk for tte 

benefit of these tapes? 

Until the tape would run out, and then he would 

leave. 

There was more than one conversation? 

There was three tapes. 

Do you have an estimate of how long the three 

8 	tapes ran? 

In other words, how long you talked? 

It waa one of those little tiny Japanese 

recorders, he said. 

That isn't quite what I was making inquiry about. 

I wanted to know about how long it took. 

	

410
A. 	 It was about this big around. (Indicating.) 

	

4 	Do you have any recollection of now Ions you 

talked into the tapes/ 

No. 

	

4 	Could it have been an hour or two hours altoge the 

It could have. 

You know, however lone it takes to run a tape 

that big on a Japanese tape recorder. 

	

4 	Did 1r. Part ask you a great many questions, or 

did he let you 

He mostly made statements and said, "Isn't that 

true?" 

	

4 	Do you know if tnose tapes are still in existence? 
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A. 	Mr. Reiner was supposed to destroy them. 

You dont now that for a fact though, do you? 

I don't know for a fact anytaint; twit Goes on 

other than what I see inside the sail and when I come here to 

court. 

I don't know what you discussed at the bench, 

I don't know a lot of things that you people o.o. 

1 was simply askine, you haetaer you knew for a 

fact, whether Nr. heiner had destroyed tae tapes. 

kie told me, but I don't trust aim. 

I don't trust -- there are very few people that 

I trust. 

Mr. Part told you he was t!;oing to have the tapes 

played before a psychiatrist? 

1 	Yes. 

That was for the purpose of deterainints whether 

the psychiatrist thought you were insane or mentally ill? 

Yes. 

Did 4r. Part tell you tnat he thought you were 

mentally ill? 

Of course not, 

1e said it would be a way out. Waich couldn't 

understand either. 

Do you feel you are mentally ill? 
I 

Do I feel/lm mentally ill? 

Yes, 
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KLII4 I don't have anytnin:2; further. 

KAWLAZ.K. ies, your Honor. I do. 

COURT2 It is 12:00 o'clock Ar. Kanare4. 

MR. KA/AREK: Yes, your Honor. 

TEE COURT: Ladies and Lentle:ren, do ;got converse 

with anyone or form or express any opinion revIrdini, penalty 

until that question is finally submittea to you. 

The Court will recess until 1I45. 

Oftereupon, at 12:00 p.m. the court was in 
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24,247 

LOS ANaLES, CALIFORNIA, TUESDAY, FEBRUARY 23, 1971 

1:55 P.I44 

AwayWOMS.ww-II. 

TilE COURT: All parties, counsel and jurors are 

present. 

Any further examination? 

MR. SHINN: Yes, your Honor. 

RECROSS -EXAMINATION 

BY. M1. SHINN: 

Leslie, you said that Marvin Part was your 

attorney at one time? 

Yes, he was, 

4 	This was an attorney that the Court appointed 

V4r you, is that correct? 

Yes, he was. 

4 	And it was not an attorney of your choice? 

4 	Okay. When did he take this tape recording of 

you? 

Do you know the date? Was it after December 5th? 

A. 	No, I dontt remember. I remember ho was my 

attorney around Christmas time, I guess it was a year az°, 

the first Christmas sine I have been locked up. 

In other words, this was after, say, December 

5th, correct? 
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248 

It wit around Christmas time. 

	

4 	Otristmas tina. That would bo around tho 25ta, 

26th or December, 1969? 

It was after I had been arrested, I mean 

indicted, because I had been to a court hearing wnere I 

tad another attorney. 

	

- 4 	Now, I believe you statea that Rarvin ?art was a 

what, a Comer District Attorney? 

I think was told that. 	lie just felt like a 

District -- 

I did not feel comfortable around bin. fie telt 

like a District Attorney. 

Did you know that he was a former Deputy 

District Attorney? 

Now that you mention it, 1 believe that I was 

told that when I net him. 

Okay, now, during your conversation -with 

Mr. Part did he tell you to ,t he knew Ara tagliosi? 

	

44.4 	Yeah, he said they were good friends, ar.d they 

had cocktails together, you know, one big happy family. 

Okay, so now when he took tnis tape, sometime 

around December 25, 1969, this tape recording of your 

conversation 

Are you asking me if I mace it? 

yes, I mean, die he take this ta,pe, take a 

tape recording? 
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There were three tapes. We would do a aide a 

day whenoirer he would come up. 

1e wa3 my attornw. 6hortly thereafter I firwa 

A 
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sow, did he mention to you whether or not 

he heard some other tapes of other defendants when he 

talked to you? 

A 	I donit remember. 

Do you recall whether or not he stated that 

he read something about this case? 

A 	Anybody in LA read something about the case. 

I'm asking you if Mt. Marvin Part told you 

that he read something about this case either in the 

newspapers, or a book or a magazine? 

A 	I kept asking him to bring in the Grand Jury, 

and he said be wasntt through reading it. 

You mean the Grand Jury transcript? 

A 	Yes. 

Now, did he tell you utat he vas going to do 

with these tapes? Was he going to sell theaa 

A 	No. Ee said he vas going to take them to 

some psychiatrist. 

You mean that is what he told you? 

A  Yes. 

Did he mention anything about writing a book 

or selling it to a magazine? 

A 	No. 

Was your state of mind that he was going to 

play it for a psye-blatrist at the time that be had it taped? 

Yes. Then I told him to deatroy them because 
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they weren't the truth. 

In other words, you told him that what you 

told Er. Part was not the truth; is that correct? 

A 	I told him what Sadie had said in the papers, 

but I put myself where Sadie had put me. 

In other words, you stated, or you said, 

substantially the same as Sadie said; is that right? 

A 	Identical. 

Identical? 

A 	Yes. 

In other words, did you read it some place? 

Yes•. Sure. 

Where did you read it? 

A 	Up in Cell 5200. I read the Susan Atkins 

confession that got me indicted. 

In other words, then, y►ou were trying to 
conform your story with Susan Atkins,  story? 

A 	Sure. 

Not knowing whether or not it was true or 

false? 

A 	I knew it. 

You knew what? 

A 	It was false. 

4 	And did you tell this to your attorney, 

Mr. Marvin Fart? 

A 	Sure. But he didn't want to bear it. 
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He wanted to give me a crazy -- you know, 

whatever you do when someone is insane. 

He didn't want to hear it. He liked the 

idea of it all. being Charlie's fault. 

So your state of mind vas such that when you 

fired him, he was not helping you; is that correct? 

A 	Not helping me? 

Be was, you know, like uith a lot of attorneys, 

go to talk to them, and they are saying, 'Sure, Honey)  it 

is okay, it is okay." 

But you know, they are going out in the free 

world, and you don't know,  what they are doing out there. 

And be would come back and say, "1 just talked 

to the DA. We were at a party together:g 

And I would say, "That is nice." 

Did he tell you at any time that this conver-

sation which be taped would be confidential? 

A. 	He told me he wouldn't play it for anyone. 

And then all of a sudden he had an investigator brought in. 

And I said, "Well, what is the point of this?" 

And he said, "Well, we need to investigate 

things, this and that." 

And i said, "I will tell you whatever you want 

to know." 

And he said, "This guy has got to investigate 

and 1 played it for him, and he played it for your father, 
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and we took the tape here and there.' 

And I said, "Vait a minute, wait a minute,, Why 

don't you just destroy it?" 
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